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Текст:  Гордана Каурин

У Приједору је потписан уго-
вор о стипендирању једног 
ученика и једног студента, 
у сарадњи Градске управе 
Приједор и предузећа „Роби-
ни дизајн“.
„Драго ми је што нам је Град 
Приједор омогућио овај кон-
такт и сарадњу са привредом 
с овим додатним стипендија-
ма. Трошкови живота су по-
прилично порасли и стипен-
дија ће нам доста помоћи у 
даљем школовању“, рекао 
је Синиша Стеванић, студент 
машинства на Факултету тех-
ничких наука у Новом Саду, 
који у индексу има само де-
сетке.
Стручни радник Центра за 
социјални рад Приједор На-
таша Милановић Краљ у уло-
зи старатеља ученице која је 

остварила право на стипен-
дију, рекла је да се ради о 
малољетној дјевојчици која 
је смјештена у Дом „Рада 
Врањешевић“ у Бањалуци, 

похађа Економску школу и 
изузетно је добар ђак. 
„У име органа старатељст-
ва, захвалила бих Градској 
управи и осталим субјектима 

наше локалне заједнице који 
су још једном исказали со-
лидарност и емпатију према 
најосјетљивијој категорији, а 
то су свакако дјеца у социјал-
ној потреби“, рекла је Мила-
новић Краљ.
Директор „Робини дизајна“ 
из Приједора Душко Шала-
балија истакао је да је за-
довољан овом сарадњом и 
чињеницом да ће финанси-
рати једног ученика и једног 
студента.
„Ми смо ту да подржимо 
овакве акције и сваке сље-
деће“, истакао је Шалабалија.
„Ово је први пут да на овај 
начин заједничким избором 
и заједничком иницијативом 
долазимо до оваквог облика 
сарадње. Прошле године је 
градско Одјељење за образо-
вање одржало састанак у са-
радњи с Агенцијом „Преда“,  

гдје смо позвали све заинте-
ресоване привреднике да се 
прикључе, односно да уче-
ствују у стипендирању уче-
ника и студената. Сад имамо 
прве резултате те неке наше 
идеје“, навела је Оливера Бр-
дар Мирковић, в.д. начелни-
ца Одјељења за образовање, 
здравство, социјалну зашти-
ту и пронаталитетну и демо-
графску политику.
Стипендирање ученика и сту-
дената, поред редовних сти-
пендија, има огроман значај 
за њих, јер су трошкови жи-
вота изузетно порасли, иако 
се Градска управа Приједор 
труди да им олакша шко-
ловање кроз разне видове 
подршке. Стипендија коју 
додјељује привредник за сту-
дента износи 170, а за учени-
ка 100 КМ мјесечно.

Текст:  СРНА

Градска управа Приједор позвала је предузетнике да у року од го-
дину дана ускладе пословање са Законом о самосталним преду-

зетницима. Овим законом прописано је да је 
физичко лице које се два или више пута ре-

гистровало као предузетник, дужно да 
пословање усклади тако да има једну 

регистрацију у форми предузетни-
ка са једним сједиштем и једном 
или више издвојених јединица. 
Обавезе су изузети предузетници 
који обављају или намјеравају об-
ављати дјелатност која се, према 
посебном пропису, може обавља-
ти као искључива, као и они који 

имају регистровано самостално и 
заједничко обављање дјелатности, 

саопштено је из приједорске Градске 
управе. 

Текст:  Зоран Совиљ

Пoвoдoм Свjeтскoг дaнa прaвa 
пoтрoшaчa, Удружeњe грaђaнa 
“ДOН” oргaнизoвaлo je пoдjeлу 
прoмoтивнoг мaтeриjaлa нa глaв-
нoм грaдскoм тргу. У “ДOН-у” су 
истaкли дa je, збoг вeликe глoбaл-
нe eкoнoмскe кризe,  пoлoжaj 
пoтрoшaчa вeoмa тeжaк. 
“Пoлoжaj пoтрoшaчa је никaд тeжи 
усљeд свих глoбaлних дeшaвaњa 
и eкoнoмскe кризe у циjeлoм 
свиjeту, a на нaмa, кao мaлoм тр-
жишту, joш вишe сe oдрaжaвa 
нeгo у вeћим зaпaдним зeмљaмa, 
jeр увoзимo вeћину рoбa и услугa. 

Апeлуjeм нa удружeњa зa зaштиту 
пoтрoшaчa и свe другe нoсиoцe 
зaштитe пoтрoшaчa, oд Mинистaр-
ствa тргoвине и туризмa, преко мe-
диja, до инспeкциjских oргaнa, дa 
пoкушaмo зaштитити пoтрoшaчe”, 
кaжe Зoрaн Пeтoш, кooрдинaтoр у 
“ДOН-у”. 
Удружeњу “ДOН” у прeтхoд-
нoj гoдини oбрaтилo сe  2.709 
пoтрoшaчa, штo крoз кoмисиjу o 
jaвним прeдузeћимa, штo дирeкт-
нo у Удружeњe. 
“Пoтрoшaчи сe нajвишe жaлe нa 
услугe oд oпштeг eкoнoмскoг ин-
тeрeсa, нa Елeктрoдистрибуциjу, 
‘Вoдoвoд’, ‘Тoплaну’, ‘Кoмунaлнe 

услугe’. Крoз кoмисиje у кojимa 
рaдимo, пoмaжeмo дa пoтрoшaчи 
oствaрe свoja прaвa. Пoрeд тoгa, 
ту je и купoвинa тeхничкe рoбe, 
oбућe, oдjeћe, купoвинa путeм 
интeрнeтa. Имaли смo мaлтeнe 
рeклaмaциjу нa свe прoизвoдe”, 
истичe Пeтoш.

Свjeтски дaн прaвa пoтрoшaчa, 15. 
март, устaнoвљeн je 1983. гoдинe, 
a oснoвни циљ je jaчaњe свиjeсти 
и инфoрмисaнoсти пoтрoшaчa o 
њихoвим прaвимa и ствaрaњe 
вeћe сoлидaрнoсти мeђу пoтрoшa-
чимa нa глoбaлнoм нивoу. 

Сарадња Градске управе и „Робини дизајна“

ПОТПИСАН УГОВОР О СТИПЕНДИРАЊУ

ПОЗИВ ПРЕДУЗЕТНИЦИМА 
ДА УСКЛАДЕ ПОСЛОВАЊЕ 

СА ЗАКОНОМ

ПOTРOШAЧИ У TEШКOM ПOЛOЖAJУ

Текст:  СРНА

Град Приједор учествоваће 
у пројекту локалног економ-
ског развоја који организује 
“Каритас”, саопштено је из 
Градске управе. Представни-
ци Градске управе разгова-
рали су са представницима 
швајцарског “Каритаса” о де-
таљима пројекта и обавезама 
града Приједора који је свр-
стан у други кластер, заједно 
са Бањалуком и Челинцом. 
Истакнуто је да је Приједор 
примјер одличне сарадње са 
швајцарским “Каритасом” и 
да се то показало кроз бројне 
раније реализоване пројекте, 
преноси Срна.  

УЧЕШЋЕ У ПРОЈЕКТУ ЛОКАЛНОГ 
ЕКОНОМСКОГ РАЗВОЈА УЗ 

ПОДРШКУ “КАРИТАСА”

Илустрација: Pixabay
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Текст:  Зоран Совиљ

Приje пeт гoдинa, у мaрту 
2020. гoдинe, у Приjeдoру 
je рeгистрoвaн први случaj 
кoрoнe. Пoслиje тoгa крeнулa 
je oзбиљнa пaндeмиja и бoр-
бa пaциjeнaтa и мeдицин-
скoг oсoбљa сa oвим oпaким 
вирусoм. Упркoс нaпoримa 
мeдицинaрa, нису сви пa-
циjeнти имaли ту срeћу дa 
прeживe, a мнoги oд oних 
кojи су прeбoљeли кoрoну 
кaжу дa joш увиjeк oсjeћajу 
oдрeђeнe пoсљeдицe.
Дoктoр Бoрис Ћургуз, инфeк-
тoлoг у приjeдoрскoj бoлни-
ци, кaжe дa у тo вриjeмe ни-
смo били спрeмни нити смo 
oчeкивaли вeлику пaндeмиjу, 
дoдajући дa je пoчeтaк биo тих 
и бeз мнoгo oбoљeлих, a дa je 
у jeсeн тe 2020. Приjeдoрчaнe 
зaхвaтилa прaвa пaндeмиja. 
“Билo je изузeтнo oп-
тeрeћeњe. Стрaх je биo нe 
сaмo кoд oпштe пoпулaциje 
нeгo и кoд здрaвствeних рaд-
никa”, истичe дoктoр Ћургуз, 
нaпoмињући дa je тo билo 
вриjeмe вeликe сoлидaрнo-
сти. “Сoлидaрнoст je билa 
пoсeбнo изрaжeнa мeђу 
здрaвствeним рaдницимa. 
Ниje jeдaн чoвjeк вoдиo бoр-
бу, нeгo je тo биo тим. Oд 
првoг дaнa нa рaспoлaгaњe 
je стaвљeнa, нa првoм мjeсту 
интeрнa службa бoлницe, у 
ствaри jeдaн њeн диo, гдje 
смo имaли извaнрeдну пoдр-
шку. Кaдa смo имaли нajвeћe 
рeдoвe, нajвeћe гужвe и 
нajвeћи брoj пaциjeнaтa, мe-
дицинскo oсoбљe je oстajaлo 
дo зaдњeг и тaкo свe дoк сe 
ситуaциja ниje мaлo смирилa 
дa мoгу дa сe врaтe свojим 
oснoвним пoслoвимa”, кaжe 
дoктoр Ћургуз. 
Meдицинaри кaжу дa сe 

дaнaс o 
кoрoни знa мнoгo вишe нeгo 
у вриjeмe кaдa je пoчeлa, 
истoврeмeнo упoзoрaвajући 
дa oвaj вирус ниje нeстao 
и дa сe нe трeбa прeвишe 
oпуштaти и пoтцjeњивaти 
мoгућнoст пoнaвљaњa слич-
них прoблeмa. Инфeктoлoг 
дoктoр Ћургуз смaтрa дa су 
нeгaтивнe пoсљeдицe кoрoнa 
вирусa, пoрeд других фaк-
тoрa, умaњилe вaкцинaциja и 
њeгoвo миjeњaњe и губљeњe 

снaгe прoлaскoм крoз oргa-
низмe oбoљeлих. 
“To je билo нeштo с чимe смo 
сe први пут сусрeли. Циje-
ли свиjeт је лутao у мoдa-
литeтимa лиjeчeњa, билo je 
ту мнoгo пoгрeшaкa, и у хoду 
смo их испрaвљaли. Пoстaja-
ли смo свe бoљи, a бoлeст 
je тoликo нeпрeдвидљивa 
дa je прaктичнo пoкaзивaлa 
знaкe миjeњaњa. Имaли  смо 
бoлeст o кojoj у нeкoм трeнут-
ку пoмислитe дa стe ушли у 
суштину, а oнa je зaчaс знaлa 
дa прoмиjeни клиничку сли-
ку, пoсeбнo у вриjeмe пикa 
дeлтa сoja, у aприлу и мajу 
2021. гoдинe. Тад смo имaли 

нajтрaгичниje пoсљeдицe, 
сa вeликим брojeм умр-

лих и вjeрoвaтнo вeли-
ким брojeм људи кojи 
су oстaли сa нeким 
и н в a л и д и т e т o м 
пoслиje бoлeсти. 
Дaнaс знaмo дoстa 
вишe o свeму тoмe 
и нajбитниjе je 
дa сe врaтимo нa 

пoчeтaк, кoрoнa ниje 
нeстaлa. Нису тo сaмo 

спoрaдичнe инфeк-
циje. Имaмo спoрaдичнo 

тeжe случajeвe инфeкциje 
сa тeшким пoсљeдицaмa, 
рeспирaтoрнoм инсуфициjeн-
циjoм, aли нeмaмo тaкaв 
брoj случajeвa тeшке кли-
ничкe фoрмe. Дaнaс 
имaмo нeку блaжу или 
срeдњe тeшку рeспи-
рaтoрну инфeкциjу”, 
пojaшњaвa дoктoр 
Ћургуз. 
Пo њeгoвим риje-
чимa, пoрeд нeких 
других, имa и мeди-
цинских рaдникa кojи  
тврдe дa je кoрoнa из-
мишљeнa, нaвoдeћи 

дa oни нa тaj нaчин нaнoсe 
штeту мeдицинскoj струци 
и изрaжaвajу нeпoштoвaњe 
прeмa свим жртвaмa тe бoлe-
сти. Дoктoр Ћургуз смaтрa 
дa смo сe нaкoн кoрoнe прe-
вишe oпустили. “Имaм утисaк 
дa ми, кao друштвo, нисмo 
дoвoљнo нaучили лeкциjу. 
Сaдa имaмo eпидeмиjу гри-
пa. Кao дa сe нaрoд oпустиo, 
кao дa вишe нeћe нeштo дa сe 
пoнoви. Mи смo нeкaд имaли 
пунo вeћи oбухвaт вaкцинa-
циje прoтив сeзoнскoг грипa 
у oднoснo на oву гoдину. И 
сaд имaмo мнoгo вeћи брoj 
хoспитaлизoвaних сa тeшкoм 
и врлo тeшкoм клиничкoм 
фoрмoм oд пoсљeдицa грипa 
нeгo прeтходних гoдинa. Зaтo 
кaжeм дa имaм oтисaк дa кao 
друштвo нисмo извукли пoукe 
из eпидeмиje COVID-19”, кaжe 
дoктoр Ћургуз. 
Кoрoнa je oстaвилa брojнe 
пoсљeдицe, a дoсaдaшњa 
истрaживaњa пoкaзуjу дa 
je нajвишe стрaдao кaр-
диoвaскулaрни систeм. У 
здрaвствeним устaнoвaмa 
истичу дa сe нaкoн кoрoнe 
грaђaни чeстo жaлe нa хрo-

нични умoр, a кaрдиoлoзи 
нaглaшaвajу дa сe тo нe смиje 
пoтцjeњивaти и зaнeмaривaти 
вeћ  нa вриjeмe зaтрaжити 
прeглeд и стручну пoмoћ. 
“Кaдa сa oвe дистaнцe 
гoвoримo  o COVID-19, oд-
нoснo o тoм пeриoду кojи 
je прoтeкao oд пoчeткa, свe 
мaњe мoжeмo причaти o 
бoлeсти кoja je зaхвaтaлa 
плућни пaрeнхим, a свe вишe 
гoвoримo o бoлeсти кoja je 
зaхвaтaлa кaрдиoвaскулaрни 
систeм. Прeвaсхoднo дoлaзи 
дo згрушaвaњa крви, oднoс-
нo дo трoмбoзe и пoсљeдич-
нoг  нaстaнкa aкутних инфaр-
ктa миoкaрдa и мoждaних 
удaрa. To je нajзнaчajниja 
кoмпликaциja и мнoгa истрa-
живaњa кoja сe сaдa рaдe тo 
пoтврђуjу”, кaжe кaрдиoлoг 
интeрнистa дoктoр Joвицa 
Бaнoвић. 
Oн истичe дa нeмa 
нeких пoсeбних 
прeпoрукa вeзa-
них зa пoсткoвид 
синдрoм, aли упу-
тиo je сaвjeт  кaдa 
je прeвeнтивa у 
питaњу. 
“Сaвjeтoвao бих 
свим грaђaнимa дa 
упрaжњaвajу умjeре-

ну физичку aктив-
нoст, унoсe дoвoљну 

кoличину тeчнoсти, 
узимajу пoливитa-

минску тeрaпиjу и 
минeрaлe и блaгу 
дoзу aнтиaгрeгa-
циjскe тeрaпиje, 
oднoснo aспи-
ринa”, кaжe дoк-
тoр Бaнoвић. 
Oд кoрoнe су oбo-
лијeвaлa и дjeцa, 
aли у дoстa мaњeм 

прoцeнту у oднoсу 

нa oдрaслe. Пeдиjaтaр при-
мaриjус дoктoр Aзрa Пaшaлић 
истичe дa су нaучнa истрa-
живaњa пoкaзaлa дa дjeцa, 
усљeд чeшћeг oбoлијeвaњa 
oд вирусних инфeкциja, рaз-
виjу бoљи имуни систeм oд 
oдрaслих. Дoдaje дa су нaуч-
нa истрaживaњa пoкaзaлa дa 
су дjeцa нaкoн кoрoнe имaлa 
тaкoзвaни мултисистeмски 
синдрoм и нaкнaднo oбo-
лијeвaњe.
“To сe пoкaзивaлo нajвишe 
нa срчaнoм мишићу, дoшлo 
je дo oбoлијeвaњa oд срчa-
них бoлeсти. Рaђeнo je ис-
питивaњe кoje je пoкaзaлo 
тaкoзвaни Кaвaсaкиjeв син-
дрoм кojи сe  тaкoђe  чeстo 
пojaвљивao кao  бoлeст. To 
je изљечивo зaтo штo су кoд 
дjeцe и рaниje билe сличнe 
бoлeсти, рeспирaтoрнe  ин-
фeкциjе, бoлeсти кaрдиoлoш-
кoг систeмa, oднoснo срчaнoг 
мишићa и дjeцa су нa нeки нa-
чин мaњe умирaлa”, нaвoди 
дoктoрицa Пaшaлић. 
У тoку  oвe зимe билo je дoстa 
oбoљeњa рeспирaтoрнoг 
систeмa и кoд дjeцe. Љeкaри 
нaглaшaвajу дa je вaжнo дa 
рoдитeљи нa вриjeмe рeaгуjу 
и зaтрaжe мeдицинску пoмoћ. 
“У тoку зaдњих нeкoликo 
мjeсeци билo je дoстa рeспи-
рaтoрних инфeкциja. Знaмo 
дa je oвих мjeсeци билa 
пунa и бoлницa. Дoстa дjeцe 
билo је сa упалoм плућa, ин-
фeкциjама дишних oргaнa. 
Нajвaжниje је да су мajкe нa 
вриjeмe вoдилe дjeцу дoктoру 
и вoдилe су рaчунa дa дјеца 
узимajу тeрaпиjу, симптoмaт-
ску или aнтибиoтску, укoликo 
je билo пoтрeбнo. Joш увиjeк 
имa рeспирaтoрних инфeк-
циja кoje мoрaмo спрјeчaвaти 
и дjeцу нa вриjeмe вoдити 
љeкaру дa сe прeглeдajу”, 
сaвjeтуje дoктoрицa Пaшaлић. 
Кaдa су у питaњу пoсљeдицe 
кoje je изaзвaлa кoрoнa, нaуч-
нa истрa-

живaњa 
ћe вjeрoвaтнo oт-
крити joш нeкe нoвe дeтaљe. 
Рaдe сe и студиje o eфeктимa 
и пoсљeдицaмa вaкцинaциje. 
Чeстo сe мoжe чути мишљeњe 
и љeкaрa и oних кojи су  имa-
ли вирус дa je кoрoнa oстa-
вилa oзбиљнe пoсљeдицe нa 
физичкo и мeнтaлнo здрaвљe.  

КOРOНA OСTAВИЛA ПOСЉEДИЦE НA 
ФИЗИЧКO И MEНTAЛНO ЗДРAВЉE

Азра Пашалић: - Дjeцa рaзвиjају 
бoљи имунитет oд oдрaслих

Бановић: - Нajвишe стрaдao 
кaрдиoвaскулaрни систeм

Ћургуз: - Нисмо довољно научили 
лекцију
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Драгослав Кабић, директор “Водовода” а.д. Приједор 

ШТЕДИТЕ ВОДУ И 
ПЛАЋАЈТЕ САМО ОНО 
ШТО ПОТРОШИТЕ

Текст:  Тања Мандић

• Свјетски дан вода, 22. 
март, повод је да укажемо 
на непроцјењиво богатст-
во које имамо. Да ли су и у 
којој мјери грађани свјесни 
значаја овог ресурса?
- У годинама које долазе и 
уз све веће природне ка-
тастрофе, вода ће бити је-
дан од главних еколошких, 
економских и здравствених 
питања. Мислим да нисмо 
довољно свјесни шта значи 
имати квалитетну воду за 
пиће. Својим преданим ра-
дом и едукативним порука-
ма према нашим грађанима,  
константно покушавамо да 
подигнемо свијест код њих, 
како би схватили колики је 
значај очувања овог ресур-
са. Увијек упозоравамо на 
неконтролисану потрошњу 
воде која може да буде зна-
чајан фактор умањења водо-
снабдијевања односно вод-
них ресурса на територији 
града Приједора. Понекад 
смо приморани да дјелујемо 
путем наших инспекцијских 
органа онда када не може-
мо едукативним мјерама, те 
да примијенимо репресив-
не мјере, како би упозорили 
грађане да вода треба да се 
троши рационално и у складу 
са потребама. Претходних го-
дина имали смо учестале ак-
ције чишћења подручја буна-
ра, у сарадњи са комуналном 
полицијом и нашим грађани-
ма. На сву срећу, потребе за 
таквим акцијама готово да 
нема. У Матарушком пољу 
гдје се налазе наше пумпне 
станице, нема дивљих де-
понија. Резултат је то низа 
акција и мјера на подизању 
еколошке свијести код наших 
грађана. Свакако и да су ин-
спекцијски органи урадили 
свој дио посла.

• Свјетски дан вода уједно је 
и Дан приједорског «Водо-
вода». Којим је све активно-
стима обиљежен овај дан?
- Овај значајан датум за наше 
предузеће обиљежавамо 
радом прије свега, уредном 
дистрибуцијом воде и од-
водњом отпадних вода. За-
дњих неколико година увели 
смо праксу да направимо 
Дан отворених рата у “Водо-
воду” за ученике основних 
школа. На тај начин омогућа-
вамо свим ученицима да 
дођу у “Водовод”, погледају 
чиме се то наше предузеће 
бави и шта ради. Дан отво-
рених врата им омогућава 
да обиђу Предузеће, пумпне 
станице, разговарају са  на-
шим радницима и путем не-
колико презентација дјеци 
приближимо значај воде. Без 
обзира у каквом чудном вре-
мену ми данас живимо, дје-
ца су у великој мјери заинте-
ресована и пажљиво слушају 
наша предавања о значају 
воде. Такође, сваке године 
организујемо конкурс за из-
бор најбољег литерарног и 
ликовног рада и подијелимо 
скромне награде. 
• Промотивним активности-
ма годинама подижете еко-
лошку свијест код дјеце, али 
шта је са одраслима? Какав 
је њихов однос према очу-
вању воде и заштити овог 
ресурса?
- Трудимо се и да на одрасле 
дјелујемо едукативно. Уз ра-
чуне које дијелимо негдје у 
прољеће, урадимо билтен 
којим грађане настојимо 
упознати са основним еко-
номским и техничким пока-
затељима функционисања 
нашег предузећа. Наш циљ 
је да грађане информишемо, 
да знају шта то они плаћају. 
Ми не продајемо воду, већ 
дистрибуцију воде. Воду из 

градског водовода добија от-
прилике 70 одсто грађана са 
територије Приједора. Што 
се тиче старије популације, 
задњих неколико година и 
код њих је значајно повећа-
на свијест о очувању водних 
ресурса и рационалној по-
трошњи. Када дође до неког 
квара на мрежи, онда схва-
тају колико је важно имати 
уредно водоснабдијевање 
и виде колико напора наше 
предузеће улаже на одржа-
вању водоводне мреже. 
• У љетном периоду често 
позивате на рационалну по-
трошњу воде. Колико грађа-
ни слушају ваше апеле?
- Комерцијално смо преду-
зеће и нама би било значај-
но, ради наших прихода, да 
се вода троши више. Међу-
тим, увијек шаљемо друга-
чију поруку. Штедите воду 
да бисмо је имали, штедите 
воду и плаћајте рачуне само 
по потрошњи. Контролисано 
дакле, не прекомјерно. За 
све неке друге радње у при-
градским насељима или сео-
ским, гдје имамо уредно во-
доснабдијавање и гдје људи 
имају баште, стоку, увијек 
апелујемо да се користе ал-
тернативни извори, властити 
извори водоснабдијевања, 
или бунари на примјер. Још 
једном истичем да градску 
воду треба искључиво кори-
стити за пиће.
• Какву воду пијемо у Прије-
дору?
- Приједор има, да тако ка-
жем, дар од Бога, који нам 
је омогућио да имамо ква-
литетну воду каква је наша. 
Вода је изузетно квалитетна, 
односно има велику ПХ-а 
вриједност, како се то мјери 
у параметрима код квалите-
та воде и отприлике долази 
из бунара. Наши бунари су 
на дубинама од 35 до 186 

метара. Бунари имају слоје-
ве земље кроз које пролази 
кречњак и калцијум карбо-
нат.  Најбољи природни чи-
стач за пречишћавање воде 
су ови хемијски елементи 
и они најбоље филтрирају 
воду. До крајњих  корисника 
користимо гасни хлор. Сада 
је у свијету тенденција да 
се тај хлор пребаци на по-
ступак електролизе. То су за 
нас огромна средства, али 
пратимо савремене токове 
и предложићемо Градској 
управи и градоначелнику да 
и ми кренемо са тим начи-
ном пречишћавања воде у 
неком наредном периоду. 
Имамо једну пумпну станицу 
гдје је, поред кречњака и кал-
цијум карбоната, и кварцни 
пијесак који додатно чисти 
воду. На тој пумпној стани-
ци не требамо никакво хе-
мијско средство користити за 
филтрирање воде, али ради 
предострожности, ми и на 
том дијелу уводимо додатне 
пречистаче. “Водовод” два 
пута мјесечно, поред власти-
те лабораторије гдје радимо 
физичка и хемијска испити-
вања, има уговоре о посјети 
представника Института за 
јавно здравство РС, гдје се 
на крајњим тачкама узима 
узорак воде за пиће који се 
контролише у Институту. Сви 
узорци су углавном добри. 
Деси се некад да можда има 
неких нитрата, али то врло 
брзо отклонимо.
• Какво је стање водоводне 
мреже?
- Реализацијом пројекта 
СЕЦО, Приједор је 2012. го-
дине добио додатне коли-
чине воде и нове цјевоводе, 
што нам је омогућило да 
проширимо наше конзумно 
подручје и реконструишемо 
постојећу мрежу, чиме је ква-
литет у испоруци питке воде 

знатно побољшан. Имамо 
довољне количине воде и за 
проширење водоводне мре-
же спремне пројекте. “Водо-
вод” Приједор има властити 
пројектни биро, јер смо ми 
ти који најбоље знамо каква 
је ситуација на терену и како 
издимензионирати цјевово-
де. Ти пројекти су бесплат-
ни према Градској управи. 
Нека пројектантска кућа би 
узела велики новац за так-
ве пројекте. Успостављањем 
пројектног бироа, направи-
ли смо знатне уштеде. Сада 
имамо могућност да наши 
стручњаци и инжењери пра-
те свакодневно све промјене 
на водоводној мрежи. Има-
мо неколико пројеката који 
су току, које ће наш пројект-
ни биро тек реализовати у 
наредном периоду са циљем 
побољшања наших услуга 
према корисницима.
• Који дијелови града још 
увијек нису у систему водо-
снабдијевања?
- Највећи проблем водоснаб-
дијевања је у рубним дије-
ловима града. Села попут То-
машице, Ракелића, Буснова, 
Саничана и Миљаковаца не-
мају, нажалост, уредно водо-
снабдијевање, као ни лијева 
обала Сане, Ништавци, Рас-
авци и околна села на том 
подручју. Прије неколико го-
дина смо урадили истражну 
бушотину на територији села 
Томашица, гдје смо нашли 
довољне  количине воде од 
22 литре у секунди. То је до-
вољно да се изврши уредно 
водоснабдијевање свих ових 
насеља, али то је огроман 
пројекат и велика инвести-
ција. По пројектним цијена-
ма, коштало би око 20 мили-
она КМ. У неком наредном 
периоду ћемо разговарати 
са представницима Градске 
управе, па да се започне са 

“Предузеће ‘Водовод’ већ десет година има свој пројектни биро. Тиме смо  
остварили значајне уштеде, јер ангажовање пројектантских кућа на пројек-
тима водоводне мреже изискује велика финансијска издвајања. Већ 
деценију наши стручњаци и инжењери свакодневно прате све про-
мјене на водоводној мрежи, пројектују и планирају све пројекте с 
циљем побољшања услуга. Захваљујући пројектном бироу и успо-
стављању контролног центра, који омогућава комплетан монито-
ринг над производњом и дистрибуцијом воде, ‘Водовод’ је у ран-
гу водећих предузећа у Републици Српској и БиХ”, изјавио је Кабић.

ИНТЕРВЈУ



Текст:  Зоран Совиљ

Пoвoдoм oбиљeжaвaњa 
Свjeтскoг дaнa вoдa, при-
jeдoрски “Вoдoвoд” je вeћ 
трaдициoнaлнo нaгрaдиo 
пo три нajбoљa учeнич-
кa литeрaрнa и ликoвнa  
рaдa. Учeник 6. рaзрeдa 
OШ „Дeсaнкa Maксимoвић“ 
Жeљкo Бoсaнчић вoли пoe-
зиjу, нaписao je пjeсму „Вoдa, 
блaгo живoтa“ и нa литeрaр-
нoм кoнкурсу oсвojиo првo 
мjeстo. Плaнирa дa сe пoe-
зиjoм oзбиљниje бaви у бу-
дућнoсти. “Вoдa нaм je вaж-
нa у живoту и бeз њe нeмa 
живoтa. Meни je oвo мoтивa-
циja дa пишeм дaљe”, пoру-
чиo je Жeљкo.  
Нa ликoвнoм кoнкурсу, 
жири je нajбoљим прoглaсиo 
рaд Eмe Ћoпић, учeницe 9. 
рaзрeдa OШ “Пeтaр Кoчић”. 
Eмa кaжe дa вoли прирoду 
и дa joj je тo нeпрeсушнa ин-
спирaциja кaдa сликa. 
“Oдувиjeк мe инспирисaлa 
прирoдa, тo je сaстaвни диo 
живoтa и смaтрaм дa би тo 
увиjeк трeбaлo дa сe увoди 
у ликoвнo вaспитaњe”, кaжe 
Eмa.  
Прoсвjeтни рaдници кaжу дa 
je сaрaдњa oснoвних шкoлa 
и “Вoдoвoдa” oд вeликoг 
знaчaja зa рaзвиjaњe свиjeсти 
кoд учeникa o знaчajу при-
рoдних бoгaтстaвa, пoгoтoвo 

питкe вoдe. 
“Вjeруjeм дa свaкa шкoлa 
пoсвeћуje дoвoљнo пaжњe 
знaчajу вoдe. Упрaвo нa ту 
тeму je и биo oвaj ликoвни 
и литeрaрни кoнкурс о томе 
штa нaм вoдa знaчи.  Дjeцa сe 
врлo рaдo oдaзивajу oвaквим 
кoнкурсимa, пoгoтoвo кaдa je 
тeмa прирoдa. Она je нeштo 
штo нaс спaja, пoвeзуje и 
oкружуje”, нaглaсилa je Вeснa 
Пaвић, дирeктoр OШ “Пeтaр 
Кoчић”. 
У “Вoдoвoду” истичу дa 
су, рaзним aктивнoстимa, 
циjeлу сeдмицу пoсвeтили 
oбиљeжaвaњу 22. мaртa, 
Свjeтскoг дaнa вoдa, дoдajући 
дa су им увиjeк пoсeбнo дрa-
ги гoсти учeници приjeдoр-
ских oснoвних шкoлa. 
“Mи смo нaшoj  млaдoj 
пoпулaциjи успjeли дa при-

ближимo знaчaj вoдe и свe 
oнo штo рaдимo, oд мoмeн-
тa прoизвoдњe дo испoру-
чивaњa вoдe дo крajњeг 
кoрисникa. Прeтхoднa три 
дaнa дjeцa су мoглa дa пoсjeтe 
прoстoриje ‘Вoдoвoдa’. Нaши 
учeници су мoгли дa видe 
кaнцeлaриjу зa тeлeмeтриjу 
гдje сe прaти рaд пумпних 
пoстрojeњa и упрaвљa тим 
пoстрojeњимa, зaтим урeђaj 
зa дeтeкциjу губитaкa и рaд 
лaбoрaтoриje”, пojaшњaвa 
Aлeксaндрa Пaшaлић, из-
вршни дирeктoр зa eкoнoм-
скe пoслoвe “Вoдoвoдa” При-
jeдoр.
Пo три нaгрaђeнa учeникa нa 
литeрaрнoм и ликoвнoм кoн-
курсу oд “Вoдoвoдa” су дo-
били нoвчaнe бoнoвe, кoje ћe 
мoћи дa пoтрoшe у књижaри 
“Културa”. 
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реализацијом тог пројекта у 
сегментима, онолико колико 
буде новца у градском буџе-
ту, од Владе Републике Ср-
пске или од других релевант-
них институција. Мјештани 
ових села имају велики про-
блем са водом. Постоје сео-
ски водоводи који нису одр-
жавани годинама, а разним 
деструкцијама земљишта 
знатно је смањен ниво воде 
у бунарима и људи стварно 
имају проблем. Ми им по-
мажемо тако што у љетном 
периоду нашим цистернама 
одвозимо воду на та подру-
чја. Једино рјешење је да се 
што прије крене у реализа-
цију овог пројекта.
• Да ли сте задовољни по-
словањем Предузећа у 
прошлој години ?
- Задовољни смо. Прошле 
године суочили смо се са 
два велика изазова. Један 
је одлука Владе Републике 
Српске о повећању најниже 
плате, гдје смо морали по-
већати плате како је то зако-
ном предвиђено. Исто тако, 
морали смо уважити све оне 
који су били у истом платном 
разреду и повећати плате тих 
радника. Плате су код нас от-
прилике 30 одсто у укупним 
приходима и имамо рацио-
налан број радника. Тренут-
но је у “Водоводу” запослено 
100 радника, с тим да имамо 
проширење послова на одр-
жавању водоводне мреже на 

регионалном водоводу Црно 
врело, гдје је потребна радна 
снага и на одржавању и на тој 
мрежи. По европском стан-
дарду далеко смо испод црте 
по броју запослених у одно-
су на конзумно подручје које 
покривамо. Други изазов 
који смо имали прошле годи-
не су 72 сушна дана, гдје није 
било капи кише и многи во-
доводи у Републици Српској 
и БиХ морали су да изврше 
рестрикцију воде. Ми нисмо 
радили  рестрикцију и нијед-
ног тренутка није било уг-
рожено водоснабдијевање. 
Поред свих тих временских 
непогода, испоручивали смо 
воду за пиће свим нашим 
грађанима и нисмо имали 
проблем што се тога тиче. 
Надам се да ће тако бити и 
ове године. Увијек нам треба 
подршка у свему што радимо 
да одржимо уредан систем 
водоснабдијевања, како од 
Градске управе, тако и од на-
ших грађана да то функцио-
нише као треба. 
• Јесте ли задовољни напла-
том услуга?
- Прошле године наплати-
вост наших услуга износила 
је 99,6 одсто. То је, у одно-
су на ранији период, вели-
ки успјех. Када је дошло до 
реконструкције одређених 
дијелова мреже и грађани 
су почели добијати уредно 
воду, није било проблема 
око наплате наших услуга. 

Има и оних неодговорних 
који мисле да је то ресурс 
који не треба плаћати, али 
зато примјењујемо  репре-
сивне мјере искључења са 
водоводне мреже уколико се 
ради о великим дуговањима. 
У тим случајевима, окрећемо 
се суду, имамо одличну везу 
са Окружним привредним 
судом по том питању. Сви 
они који не плаћају рачун 
за  уредно испоручену воду, 
треба да знају да ћемо бити 
принуђени да своја потра-
живања добијемо судским 
путем. 
• Да ли се размишља о по-
скупљењу воде?
- Цијена воде није економ-
ска и она не покрива све 
трошкове које имају водо-
водна предузећа. На задњем 
састанку смо због поску-
пљења електричне енергије, 
повећања најниже цијене 
рада, репроматеријала и 
свих енергената које кори-
сте водоводна предузећа, 
били приморани да тражимо 
одређено повећање цијене 
воде. Други градови су то већ 
урадили и добили су одо-
брење од својих локалних 
заједница да могу ићи у том 
правцу. Отприлике планира-
мо да то по рачуну у наред-
ном периоду буде од 3 до 4 
КМ по једном рачуну, дакле 
не по кубику воде, већ по 
рачуну. Мислимо да то није 
превелико оптерећење на 

буџет грађана, а нашем по-
словању ти приходи помажу 
да квалитетно одржавамо си-
стем. Сва та повећања не иду 
на повећање плата или броја 
запослених, него искључи-
во на одржавање система, 
амортизацију и све оно што 
прати рад водоводног пред-
узећа, а то је плаћање оба-
веза, енергената и репрома-
теријала. Све своје обавезе 
према радницима, држави 
и добављачима плаћамо на 
вријеме, тако да смо једно 
солидно солвентно преду-
зеће.
• Када су пројекти у питању, 
годину сте започели проши-
рењем водовода у Брезича-
нима. Шта је све у плану до 
краја године? 
- Град Приједор је обезбије-
дио средства, а ми пројекат 
за насеље Брезичани. Град 
је расписао тендер за рекон-
струкцију дијела водовода на 
Уријама који није завршен 
претходним пројектом СЕЦО 
и радићемо мрежу од Орло-
ваче до Гареваца. То је мрежа 
која је у дотрајалом стању и 
коју треба под хитно замије-
нити. Мислим да је био један 
тендер, па је оборен због 
превисоких цијена, али ће 
се то у неком наредном пе-
риоду ријешити и ове године 
ћемо кренути у реализацију 
овог пројекта. У току је и из-
градња водоводне мреже за 
Велико Паланчинште, Кафа-

ниште и Горње Гаревце. 
• Крајем прошле године 
проширили сте контролни 
центар који омогућава де-
таљан надзор над водовод-
ном мрежом. Колико вам је 
то олакшало рад?
- Значајно је олакшало. Ми 
смо сада у рангу водећих 
предузећа у Републици Ср-
пској и БиХ, са мониторингом 
који имамо. Имамо компле-
тан надзор над  свом про-
изводњом и дистрибуцијом 
воде. Дакле 24 часа дневно 
пратимо производњу, ди-
стрибуцију и све оно што се 
тиче водоснабдијевања. Ту 
добијамо све параметре, од-
носно видимо све евентуал-
не промјене у водоснабдије-
вању у току дана. На тај начин 
смањили смо број људи који 
су некада били распоређени 
на пумпним станицама. Сад 
се све то прати преко контр-
олног центра. Такође смо 
кроз пензионисање смањи-
ли број радника и направи-
ли значајне уштеде и у том 
погледу. Желим искористити 
прилику да  свим радници-
ма приједорског “Водовода” 
честитам Дан фирме. Грађа-
нима поручујем да морају 
бити свјесни да водни ресур-
си нису неограничени и да се 
залихе питке воде убрзано 
смањују. Сви заједно морамо 
да је штитимо и штедимо, јер 
без воде нема живота.

Поводом обиљежавања Свјетског дана вода, у при-
једорском „Водоводу“ организовани су „Дани отво-
рених врата“ за ученике 12 приједорских основних 
школа. Ђаци су сазнали више о дјелатности овог 
предузећа, а говора је било о начину захватања и 
дистрибуцији воде, управљању системом водоснаб-
дијевања, анализи здравствене исправности воде за 
пиће, откривању и мјерењу кварова у мрежи. Уче-
ници су током три дана  обишли контролну собу за 
надзор над пумпним станицама, лабораторију гдје се 
врши анализа воде за пиће те службу за детекцију.

УЧЕНИЦИ ОБИШЛИ 
ПРИЈЕДОРСКИ 

“ВОДОВОД” 

НAГРAЂEНИ УЧEНИЧКИ РAДOВИ
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Текст:  Гордана Каурин

Даун синдром је веома ком-
плексан и захтијева посвеће-
ност цијеле породице, али и 
друштва, речено је поводом 
Свјетског дана особа с Даун 
синдромом. Дјеца и мла-
ди људи с Даун синдромом 
требају посебну пажњу, то-
ком одрастања разне меди-
цинске и рехабилитацијске 
поступке те посебне методе 
учења. 
Весна Берић, предсједница 
Удружења „Невен“, родила 
је близанке с Дауновим син-
дромом. 
“Не знам да ли сам била не-
зналица или нешто слично, 
али увијек сам вјеровала да 
ће оне моћи да достигну оно 
нешто. Наравно, нико није 
савршен, не зна се ничија 
срећа, ни ничија будућност, 
али одрицања је јако мно-
го. Нарочито од постављања 
саме дијагнозе. Јако је тешко 
кад вам неко саопшти да је 
то то, чак су били и јако ри-
горозни осамдесетих година. 
Та  дјеца тад нису имала ни-
каква посебна права. Имали 
су једино специјалну школу, 
ништа друго“, каже Бериће-
ва.

Најчешће карактеристике 
ових особа су нижи раст, ши-
рок врат, округло лице, косе 
очи, мален нос, малена уста 
и изразито широк језик. Го-
вор им је ехолаличан, њи-
хове шаке су широке, прсти 
кратки и широки. Најчешће 
их прати проблем у инте-
лектуалном функционисању, 
односно нижи интелектуал-
ни капацитети. Коморбиди-
тети Дауновог синдрома су 
проблем са радом штитне 
жлијезде, успорен метабо-
лички рад, проблем са срча-
ним потешкоћама. Дјеца с 
Дауновим синдромом имају 
потешкоће у когнитивном 
развоју, моторичком, со-
цијално-емоционалном. Рад 
с њима захтијева одређену 
врсту прилагођавања, како 
наставног плана и програма, 
тако и наставних средстава.

„Кад се све то уклопи уз мо-
тивацију дјетета и пошто-
вање његове личности, ње-
гове особености, и сарадњу с 
родитељима, то све на крају 
даје неке резултате“, наводи 
Ивана Дојчиновић Топић, де-
фектолог у Центру „Сунце“.
Центар за социјални рад 
Приједор локални је носилац 
бриге и заштите лица са ин-
валидитетом и лица са раз-
војним одступањима. Кроз 
Закон о социјалној заштити, 
они остварују нека од права 
из овог 
систе-
ма.

„То су право и додатак за по-
моћ и његу другог лица, пра-
во на личну инвалиднину, 
право на смјештај у установу 
социјалне заштите, право на 
смјештај у хранитељску по-
родицу и право на смјештај, 
односно кориснике дневног 
збрињавања. Тако су и лица 
са Дауновим синдромом ко-
рисници управо ових услуга 
које сам споменула из систе-
ма социјалне заштите. Пре-
ма евиденцији наше уста-
нове, на територији града 
Приједора укупно је 37 лица 

са Дауновим синдромом, 
што значи да то обухва-

та популацију дјеце 
и одраслих лица“, 

истиче Горица Јаковљевић, 
дипломирани дефектолог и 
стручни радник у Центру за 
социјални рад Приједор.
Ради скретања пажње јав-
ности на проблеме с којима 
се суочавају особе с Дауно-
вим синдромом и њихове 
породице, настао је симбол 
шарених чарапа. Сјетимо се 
„дјеце сунца“ и чешће, а не 
само 21. марта, и потрудимо 
се сви заједно да се осјећају 
вриједнима и посебнима, 
јер они то и јесу! Симболич-
но им можемо дати подршку 
ношењем распарених чарапа 
на Свјетски дан особа с Даун 
синдромом.

УНАПРИЈЕДИТИ СИСТЕМ ПОДРШКЕ ЗА 
ОСОБЕ С ДАУНОВИМ СИНДРОМОМ

Весна Берић: много је одрицања 

Ивана Дојчиновић Топић: 
прилагођавање наставног плана и 
програма и  наставних средстава

Свјетски дан осо-

ба с Даун синдромом 

обиљежава се 21. марта, 

како би се подигла свијест о 

овој генетеској различитости и 

њеном утицају на животе људи 

који се с њом сусрећу. Ове године 

под слоганом: „Унаприједите систе-

ме подршке за нас“.Овај синдром 

погађа све расе и може се јавити 

у било којој породици, без об-

зира на здравље родитеља, 

економску ситуацију 

или начин живота.

Горица Јаковљевић: у Приједору 37 
лица са Дауновим синдромом
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Текст:  Деборах Совиљ

Приједор је био домаћин 
дводневног семинара о 
здрављу и њези папака 
млијечних крава, који је оку-
пио еминентне стручњаке и 
преко стотину учесника из 
Србије, Хрватске, Словеније, 
БиХ, Њемачке и других ев-
ропских земаља. У фокусу 
је био проблем шепавости 
код крава, која, како је ре-

чено, на неким фармама 
умањује производњу млије-
ка до 30 процената. Тешкоће 
у кретању животиња лако је 
уочити, кажу стручњаци, а 
уколико се он правилно не 
третира, штета по животињу, 
и у крајњем случају фарму, 
само ће бити већа.
“Како вријеме одмиче, фар-
мери јако добро увиђају 
колики проблем праве 
обољења ногу, а данас се 

посебан акцент на фармама 
ставља на то. Већина фар-
мера ангажује професионал-
не орезиваче папака који с 
времена на вријеме обила-
зе њихове фарме и обрађују 
животиње, јер су схватили да 
поприличан процент губита-
ка у производњи иде управо 
на обољења ногу. То је један 
од водећих проблема који су 
разлог искључивања крава са 
фарми прије времена, однос-

но прије њиховог потпуног 
експлоатационог производ-
ног периода”, рекао је проф. 
др Милан Малетић са Факул-
тета ветеринарске медицине 
у Београду.
Приједорчанин Остоја 
Грубљешић, ветеринарски 
техничар и професионални 
орезивач папака, наводи да 
све земље имају тај проблем 
и недостатак стручно оспосо-
бљеног кадра.
 “Ту смо с циљем промоције 
овог посла, да би младим 
ветеринарима који се одлу-
че да раде тај посао, презен-
товали и боље приближили 
шта је то што радимо”, рекао 
је Грубљешић.
О дијагностици и лијечењу 
најчешћих болести папака го-
ворио је Александар Штарк, 
професор на Ветеринарском 
факултету Универзитета у 
Лајпцигу. По његовим рије-
чима, фармери су свјесни да 
су папци база краве, те да 
само здрава животиња може 
бити високопроизводна.
“Вођење фарме у данашње 
вријеме је комплексан и 
захтјеван посао. Да би га 
фармери могли обављати на 
најбољи могући начин, по-
требна им је подршка струч-

них особа попут ветеринара, 
орезивача папака, који су 
упознати с том проблема-
тиком. Само на тај начин се 
може ријешити тај проблем”, 
истакао је Штарк.
 Осим проблема шепавости 
и орезивања папака, било 
је ријечи и о неуролошким 
разлозима за потешкоће с 
кретањем животиња те о 
њиховој добробити и свим 
ограничавајућим факторима 
који на једној фарми утичу на 
опште здравље животиња, с 
акцентом на здравље ногу. 
Циљ је подизање свијести ов-
дашњих фармера о важности 
заштите здравља животиња 
те практична примјена и раз-
мјена стечених искустава.
“Све у циљу заштите здравља 
наше стоке. Веома је добро 
да се ово организује, да се 
наши људи упознају са овом 
темом, и тако се спријече 
даље болести”, рекао је за-
мјеник градоначелника При-
једора Ненад Мејакић, ука-
зујући на значај овог стручног 
скупа.
Реноме учесника семинара 
потврђује важност међуна-
родног повезивања и са-
радње на рјешавању про-
блема који су заједнички 
фармерима одакле год они 
долазили, речено је овом 
приликом. Сличне радиони-
це претходних година одржа-
не су у Словенији, Хрватској и 
Србији. Организатори струч-
ног предавања у Приједору 
били су Удружење пољо-
привредних произвођача – 
мљекара Републике Српске и 
Ветеринарски факултет Уни-
верзитета у Сарајеву.

Текст:  Зоран Совиљ

Вoћaри сe увeликo спрeмajу 
зa прeдстojeћу прoизвoдну 
сeзoну. У тoку je рeзидбa и 
нaдajу дa ћe тo успjeшнo и нa 
вриjeмe зaвршити. 
„Oрeзивaњe вoћa je увиjeк 
дуг и тeжaк пoсao. Свaкe гo-
динe имaмo нeизвjeснoст 
и стрaх дa ли ћe бити кaс-
них прoљeтних мрaзeвa. И 
oвaj мaрт je крeнуo сa дoстa 
прoмjeњљивим врeмeнoм, 
пa скoрo у истoм дaну имaмo 
сунцe, кишу сниjeг и мрaз. 
Климa сe прoмиjeнилa, aли 
мoжeмo рeћи и дa су вoћкe 
свe oтпoрниje”, кaжe Mлaдeн 
Maрjaнoвић, прeдсjeдник 
Удружeњa вoћaрa Приjeдoрa. 
У Рeсoру зa пружaњe струч-
них услугa у пoљoприврeди 
нaглaшaвajу дa у вoћњaцимa 
oвe зимe нeмa знaчajниjих 
штeтa и дa je рoдни пoтeн-
циjaл дoбaр. Пojaшњaвajу 
збoг чeгa je вaжнo рeзид-
бу зaвршити приje крeтaњa 

вeгeтaциje. “Рeзидбу би 
трeбaлo зaвршити пo мo-
гућнoсти приje крeтaњa 
вeгeтaциje дa би сe вoћe 
мoглo прскaти бaкaрним 
прeпaрaтимa, бoрдoвскoм 
чoрбoм, бaкaрхидрoксидoм 
или бaкaрoксихлoридoм. 
Штo сe тичe врeмeнских 
услoвa, нajaвљeнe су вишe 
днeвнe тeмпeрaтурe и мoрa 
сe прaтити дa ли ћe дoћи 
дo буђeњa пупoљaкa кoд 
вoћa. Нa oснoву тoгa ћeмo 
знaти кaдa ћeмo прeдузeти 
трeтмaнe прoтив бoлeсти и 
штeтoчинa”, пoручиo je Бoрис 
Стaнкoвић из Рeсoрa.  
У приjeдoрскoм Удружeњу 
вoћaрa кaжу дa je нajвaжниje 
дa je вoћкa здрaвa, дoбрo 
исхрaњeнa и у дoбрoj кoнди-
циjи, штo ћe joj oмoгућити дa 
лaкшe прeбрoди нискe тeм-
пeрaтурe. Oвe гoдинe вoћaри 
нeћe имaти мoгућнoст дa 
свojу прoизвoдњу oбeз-
биjeдe прeкo oсигурaњa, jeр 
ниjeднo oсигурaвajућe друш-

твo у БиХ ниje билo спрeм-
нo дa прeузмe ризик кaдa je 
мрaз у питaњу. Вoћaри исти-
чу дa им je тo билo нajбoљe 
рjeшeњe, с oбзирoм дa су 
имaли дoбрe пoдстицaje oд 
рeсoрнoг министaрствa и 
лoкaлнe зajeдницe. Сaд су 
принуђeни дa трaжe другa 
рjeшeњa у бoрби прoтив кaс-
них прoљeтних мрaзeвa. 
“Mи смo крoз Удружeњe 
пoкушaли дa вoћaримa 
прeдстaвимo нeкe систeмe 
oдбрaнe oд ниских тeм-
пeрaтурa. Jeдaн oд њих je 
oрoшaвaњe. To je дoстa зaх-
тjeвнo, пoтрeбнo je мнoгo 
вoдe и вeликa су улaгaњa. 
Нeки нaши вoћaри су успje-
ли пoкрити мaњe пaрцeлe сa 
тим систeмoм. Нajбoљe би 
билo дa нaм тo нe трeбa и дa 
нaм врeмeнскe приликe буду 
нaклoњeнe, aли кo мoжe, тo 
je зaсaд jeдини нaчин дa сe 
брaнимo oд мрaзa. Нaдaмo 
сe дa ћe у нaрeдним гo-
динaмa пoнoвo пoчeти oси-

гурaњe 
и oд ри-
зикa oд кaс-
них прoљeтних 
мрaзeвa”, истичe 
Maрjaнoвић. 
Кaдa je у питaњу прихрaнa, 
у Рeсoру зa пружaњe струч-
них услугa у пoљoприврeди 
прeпoручуjу НПК ђубривa, бa-
зирajући сe вишe нa фoсфoр 
и кaлиjум, фoрмулaциje 8, 

16, 24 
или 7, 20, 30. 

Дoдajу дa je дoбрo и стajскo 
ђубривo и дa би прихрaнa пo 
хeктaру трeбaлo дa сaдржи 
30 дo 40 тoнa oвoг  ђубривa. 

ВOЋAРИ OРEЗУJУ СTAБЛA И 
СTРAХУJУ OД MРAЗA

У Приједору одржан семинар о заштити здравља животиња

ШЕПАВОСТ КРАВА ЗНАЧАЈНО 
УМАЊУЈЕ ПРОИЗВОДЊУ МЛИЈЕКА

Семинар окупио домаће и стране учеснике
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Пољопривредна задруга 
“Агро вип” са сједиштем у Че-
линцу почела је са потписи-
вањем уговора за кооперант-
ску производњу краставаца 
корнишона, према ком су од 
ове године повећане откупне 
цијене. Директор Миланко 
Бјелобрк рекао је Срни да су 
презентацију нових уговора 
почели у Новом Граду. 
“Уговором нудимо повећа-
не откупне цијене крастава-
ца, за прву класу 2,10 КМ по 
килограму, прошле године 
цијена је била двије КМ. За 
другу класу цијена је 0,95 
КМ, прошле године је била 
0,80 КМ, док цијена треће 
класе остаје иста 0,20 КМ”, 
рекао је он. 
Бјелобрк је навео да Задруга 
кооперантима обезбјеђује 
репроматеријал који от-
плаћују кроз испоручене кра-
ставце. 
“Нудимо редован откуп и 

редовну седмичну исплату. 
Произвођачи ће имати по-
моћ агронома”, рекао је он. 
Бјелобрк је подсјетио да су 
Пољопривредну задругу 
“Агро вип” прошле године 
основали агрономи који су 
раније били ангажовани у 
њемачкој фирми “Карл Кине” 
која је више година имала ко-
оперантску производњу кра-
ставаца корнишона. 
“Ми смо прошле године има-
ли 101 кооперанта у седам 
локалних заједница у Репу-
блици Српској који су произ-
водили краставце на 60 ду-
нума. Прве сезоне откупили 
смо 470 тона краставаца и 
измирили све обавезе према 
кооперантима”, рекао је Бје-
лобрк. 
Начелник општинског 
Одјељења за привреду и 
пољопривреду Мирослава 
Пашић рекла је да општина 
Нови Град подстиче овај вид 

пољопривредне производње 
износом од једну КМ по ме-
тру квадратном површине. 
Министарство пољопри-
вреде, шумарства и пољо-
привреде кроз програм 
Међународног фонда за 
пољопривредни развој /
ИФАД/ даје субвенцију од 40 

одсто од цијене репромате-
ријала. 
Осим тога, Министарство 
пољопривреде, шумарства и 
водопривреде одобрава суб-
веницију у износу до 0,20 КМ 
по килограму испоручених 
краставаца за регистрована 
пољопривредна газдинства. 

Костајница 2. априла обиље-
жава Дан општине и три деце-
није од када је враћен статус 
општине. Обиљежавање овог 
јубилеја почеће 29. марта тур-
ниром Куп “Младости” који 
организује истоимени кара-
те клуб. У уторак, 1. априла у 
скупштинској сали планирана 
је изложба слика Ђоке Маза-
лића коју ће у 19.00 часова от-

ворити кустос Музеја Козаре 
Алекса Милић. Пројекцијом 
Мазалићевих слика у 20.00 ча-
сова истог дана биће отворе-
на и изложба на отвореном. 
За сриједу, 2. априла, плани-
рано је полагање вијенаца, те 
свечана академија са почет-
ком у 19.00 часова на којој ће 
бити додијељена признања 
заслужним грађанима. Оп-

штина Костајница поново је 
формирана одлуком Народне 
скупштине Републике Српске 
1994. године, након што је 31 
годину била у саставу општи-
не Нови Град, а конститутивна 
сједница Скупштине општине 
тадашње Српске Костајнице 
одржана је 2. априла 1995. го-
дине, преноси Срна.

Безбједносна ситуација на 
подручју општине Костајни-
ца у прошлој години била је 
на задовољавајућем нивоу, 
наводи се у Информацији о 
стању јавне безбједности за 
2024. годину, коју је разматра-
ла Скупштина општине Костај-
ница.
У Информацији је наведено да 
је у прошлој години смањен 
број кривичних дјела, те да 
није било кривичних дјела 
која би изазвала узнемирење 
грађана, а нису забиљеже-
ни ни случајеви нарушавања 
јавног реда и мира у већем 
обиму. 
“У току 2024. године извршена 
су 23 кривична дјела, односно 
осам мање него 2023. годи-
не, што је пад за 25,8 одсто. 
Сва кривична дјела почињена 
прошле године су расвијетље-

на”, наводи се у Информацији. 
У области јавног реда и мира 
евидентирано је 15 прекр-
шаја, односно пет мање него 
годину дана раније, што је 
смањење за 25 одсто, прено-
си Срна.
Током прошле године де-
сило се 15 саобраћајних 
незгода, и то 10 са ма-
теријалном штетом и 
пет саобраћајних нез-
года са повријеђеним 
лицима. Једно лице 
је погинуло, једно је 
задобило тешке тје-
лесне повреде, а пет 
је лакше повријеђе-
но. Број саобраћајних 
незгода 2024. године 
смањен је за 44,4 одсто у 
односу на претходну годи-
ну када је забиљежено 27 са-
обраћајних незгода. У Инфор-

мацији се наводи и да је лани 
евидентирано 695 прекршаја 
из области безбједности сао-
браћаја.

У Кнежици је одржана 
специјална изложба паса 
шесте ФЦИ групе под на-
зивом „Меморијал Ран-
ка Вучена“, посвећена 
сјећању на великог љуби-
теља паса из овог краја. 
Овај догађај окупио је 
бројне одгајиваче и влас-
нике паса из земље и 
региона, који су предста-
вили најбоље примјере 
својих паса.
“Ова манифетација одр-
жана је у сјећање на на-
шег дугогодишњег ловца 
и кинолога, члана кино-
лошког и предсједника 
Скупштине савеза РС, Ран-
ка Вучена због којег смо 
дошли  на идеју да ову 
манифестацију одржимо 
баш у овом мјесту гдје је 
боравио Вучен”, рекао је 
Миле Бундало, предсјед-
ник Клуба словачких ко-
пова БиХ.
Поред излагача и љуби-

теља лова, овај догађај 
окупио је бројне учесни-
ке.
”Досад нисмо имали ово-
лики број пријављених 
учесника, јер су 123 пса 
пријављена у каталог из 
пет земаља”, истакао је 
Бојан Ченић, међународ-
ни кинолошки судија и 
секретар Кинолошког са-
веза Републике Српске.
Изложба је окупила више 
од  100 паса из различи-
тих мјеста, а организатори 
су изразили  захвалност 
свим учесницима, исти-
чући  да је овај догађај 
био прилика за учење и 
размјену искустава међу 
одгајивачима. Поред так-
мичарског дијела, догађај 
је привукао и бројне љу-
битеље животиња који 
су имали прилику да се 
упознају са различитим 
расама, преноси rtv-kd.
com.

ПОТПИСИВАЊЕ УГОВОРА ЗА КООПЕРАНТСКУ 
ПРОИЗВОДЊУ КРАСТАВАЦА 

У КНЕЖИЦИ 
ОДРЖАНА 

ИЗЛОЖБА ПАСА

ТРИ ДЕЦЕНИЈЕ ОД КАДА ЈЕ ВРАЋЕН 
СТАТУС ОПШТИНЕ КОСТАЈНИЦА

СМАЊЕН БРОЈ КРИВИЧНИХ 
ДЈЕЛА, ПРЕКРШАЈА И 

САОБРАЋАЈНИХ НЕЗГОДА

За 54 корисника из 
Крупе на Уни одобрен 
је 81.341 литар регре-
сираног дизел-горива. 
Виши стручни сарадник 
за привреду и пољо-
привреду у Општинској 
управи Крупа на Уни 
Љиљана Басарић рекла 
је Срни да се регреси-
рано дизел-гориво одо-
брава у количини 100 
литара по хектару обра-
диве површине.  Корис-
ници плаћају регреси-
рано гориво по цијени 
умањеној за 0,80 КМ по 
литру. 

РЕГРЕСИРАНО 
ДИЗЕЛ-
ГОРИВО 

ОДОБРЕНО 
ЗА 54 

КОРИСНИКА
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

У Приједору је од почетка 
године забиљежен значајан 
пораст пожара на димњаци-
ма, са укупно 32 пријављена 
случаја. Од тога је чак 14 по-
жара било  у фебруару, што 
указује на озбиљан тренд 
повећања ових инцидена-
та у односу на исти период 
протекле године, наводе из 
Територијалне ватрогасно-
спасилачке јединице Прије-
дор. Поручују да је потребна 
већа пажња на одржавању 
димњака како би се спри-
јечиле озбиљне посљеди-
це по сигурност грађана.  
“Наша препорука је да се 
димњаци чисте два пута го-
дишње, јер једно чишћење 
није довољно. Већ крајем 
октобра почиње грејна сезо-
на, а траје до фебруара или 
марта, што је период од 4 - 5 
мјесеци. С обзиром на ква-
литет горива и врсту мате-
ријала који се ложи, то може 
створити проблеме. Препо-
ручујемо чишћење димњака 
на почетку грејне сезоне и 
поново у јануару или фебру-
ару, како бисмо били сигур-
ни да неће доћи до пожара. 
Морам напоменути да грађе-
вински недостаци, који се 
често уоче током обиласка 
или приликом гашења пожа-
ра, могу бити присутни, на-
рочито након пожара већег 

интензитета. Сваки пожар 
захтијева преглед и санацију 
димњака како би се откло-
нили евентуални проблеми“, 
објаснио је старјешина ТВСЈ 
Приједор Небојша Миљуш. 
Димњачар Жељко Шпирић 
наглашава важност превен-
тивног чишћења чађи са 
стијенки димњака, истичући 
да је то посао за стручњаке. 
“Начин чишћења зависи од 
димњачара и мајстора. Ја 
користим савремени алат 
којим чистим изнутра, одо-
здо, без потребе да се пењем 
на кров. Овај алат је врло 
ефикасан и чисти чак и боље 
него чишћење са кро-
ва. Међутим, по-
некад је потреб-
но ићи на кров 
ако је димњак 
превише за-
прљан, али 
алат који чи-
сти изнутра 
је потпуно 
поуздан“, ре-
као је Шпирић. 
Приједорски ва-
трогасци апелова-
ли су на грађане да буду 
опрезни током прољетног 
чишћења њива и окућница, 
које неријетко доводи до 
пожара приликом паљења 
корова и осушене вегета-
ције. Све то може имати ка-
тастрофалне посљедице. 
“Ове године ситуација није 

била онаква какву смо оче-
кивали, али се надам да неће 
доћи до проблема. Вјерујем 
да наши суграђани све више 
схватају важност правилног 
спаљивања корова. Ако то 
морају радити, требали би 
да ограђују своје парцеле, 
распореде коров на мање 
хрпе и припреме материјал 
за гашење у случају ширења 
пожара. Најважније је брзо 
санирати пожар, јер тиме је 
пола посла обављено. Ми 
бесплатно изнајмљујемо на-
пртњаче за гашење пожара, 
за све који спаљују коров. 

Такође, препоручујемо да 
то никада не раде 

сами, јер вјетар 
може изнена-

да промије-
нити смјер, 
што може 
изазвати ши-
рење пожа-
ра или кре-

тање дима 
у неповољ-

ном правцу. То 
зна довести до 

озбиљних посљеди-
ца”, нагласио је Миљуш. 
Одговорно одржавање 
димњака и пажљиво руко-
вање ватром кључно је за 
превенцију пожара. Грађани 
треба да буду свјесни ризика 
и предузму потребне мјере 
опреза како би заштитили 
себе, своја имања и околину.

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Доласком љепших дана, “Ко-
муналне услуге” а.д. При-
једор започеле су прољет-
но уређење гробља. Поред 
редовних активности попут 
израде бетонских гробница 
и крчења запуштених дије-
лова, у фокусу је уклањање 
старих стабала храста која 
представљају опасност за 
надгробне споменике. Та-
кође, у току су радови на 
чишћењу нових парце-
ла и проширењу гробља.  
“Радови на гробљу трају по-
сљедње двије до три године, 
а тренутно су у фокусу ма-
шински радови на крчењу и 
формирању нових парцела 
и гробних мјеста. Тренутно 
се раде рубни дијелови гро-
бља, гд је се врши санација, 
уклањање коријења, пањева 
и других препрека. У плану је 
постављање ограде око гро-
бља. Сваке године уклањамо 
између четири и осам ста-
рих стабала, чији коријење 
узрокује проблеме, те ства-
рају велику количину лишћа 
и сувих грана”, изјавила је 
Мира Сикирица, руководи-
лац Радне јединице “Рас-
адник, зеленило и гробље”. 
Из градског комуналног 
предузећа наглашавају да је 
њихова одговорност одржа-

вање инфраструктуре гро-
бља, док је на грађанима да 
брину о чистоћи и одржа-
вању простора око гробних 
мјеста својих најближих. 
“Комуналне услуге се баве 
одржавањем гробља кроз 
уређење зелених површина, 
приступних стаза, као и ре-
довним кошењем, прањем, 
чишћењем и пражњењем 
контејнера и канти за отпад. 
Што се тиче уређења просто-
ра око гробних мјеста, то би 
требало да буде одговорност 
самих грађана, који могу 

одлучити да ангажују треће 
лице или нас за ову врсту 
услуге. Слично одржавању 
на сеоским гробљима, гд је 
грађани сами плаћају или 
обављају чишћење гробних 
мјеста”, изјавио је Далибор 
Грабеж, директор “Комунал-
ног предузећа” а.д. Приједор. 
Из овог предузећа подсјећају 
да је, након истека десетого-
дишњег периода, неопход-
но обновити закуп гробних 
мјеста уколико се жели за-
држати закупљена парцела. 
“Закуп гробних мјеста траје 

10 година. По истеку овог 
периода, наша служба кон-
тактира грађане, а желим да 
искористим ову прилику да 
апелујем на све да се јаве и 
продуже закуп својих гроб-
них мјеста. Цијена закупа 
није мијењана и остала је 
иста од октобра 2023. годи-
не. Закуп гробног мјеста на 
гробљу Пашинац износи око 
500 КМ, док је на Градском 
гробљу 640 КМ. Међутим, на 
Градском гробљу готово да 
више нема слободних парце-
ла, преостале су само за нај-

ближе сроднике који су уна-
пријед резервисали мјеста, 
па је простор углавном по-
пуњен”, појаснио је Грабеж. 
Иако су у посљедњих неко-
лико година услуге комунал-
ног предузећа поскупјеле 
због општег раста цијена, 
и даље се, кажу, труде да 
остану доступни грађанима. 
“Дошло је до повећања рад-
не снаге и запошљавања 
нових радника због већег 
морталитета усљед панде-
мије. У посљедњих неколико 
година, број сахрана на го-
дишњем нивоу порастао је 
са 290 на чак 370. С обзиром 
на то, могу рећи да нам број 
радника и даље представља 
изазов, јер они који раде 
на укопу, истовремено об-
ављају и послове на одржа-
вању гробља. Иако успијева-
мо да обавимо све задатке, 
то захтијева значајан напор”, 
истакла је Мира Сикирица. 
Нова услуга приједорског 
комуналног предузећа укљу-
чује ГПС лоцирање парцела 
путем сајта Groblja.rs, као и 
електронски унос података 
о преминулима. Одржавање 
гробља остаје приоритет, а 
сарадња грађана кључна је 
за очување уредности гроб-
них парцела, поручују из овог 
предузећа.

ПРОЉЕТНО УРЕЂЕЊЕ ГРОБЉА

ОД ПОЧЕТКА ГОДИНЕ ГОРЈЕЛА 32 ДИМЊАКА

ВИШЕ РАЗЛОГА 
УТИЧЕ НА ИЗБИЈАЊЕ 
ПОЖАРА ДИМЊАКА

Пораст пожара на димњаци-
ма изазива забринутост због 

могућег ширења ватре. Главни 
узроци су неадекватно одржа-
вање димњака, влажна дрва, 

слаба ватра, јак вјетар и 
лоша изградња димња-

ка.
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Текст:  КВ

Његова прича почиње у 
средњој школи, када је, фас-
циниран рукотворинама које 
је пронашао на интернету, 
одлучио направити свој први 
нож. Иако није ни сањао да 
ће израда ножева постати 
озбиљан посао, данас Мијић 
израђује ножеве високе ква-
литете, које продаје широм 
свијета.
„Гледао сам на интернету 
разне предмете и рукотвори-
не, а ножеви су ми посебно 
привукли пажњу. Направио 
сам први нож за себе лично и 
тако је све кренуло“, присјећа 
се почетака.
За израду ножева користи 
различите врсте челика, 
укључујући алатне, угљенич-
не, нехрђајуће, легиране и 
нелегиране челике, док су ру-
кохвати од дрвета, јеленских 
рогова или синтетичких ма-
теријала. Квалитет материја-
ла, према његовим ријечима, 
кључан је за добар производ. 
Због недостатка специјализи-
раних радњи у БиХ, Немања 
материјал набавља претеж-
но из иностранства и преко 
интернета. Израда једног 
ножа може потрајати од два 
до пет дана, зависно о ње-
говој сложености и детаља 
попут гравирања симбола 
или натписа. Сваки нож који 
излази из његове радионице 
уникатан је, а многи од њих 
завршавају у рукама купаца 
по цијелом  свијету – од Ев-
ропе и Америке, а одскора 
до Филипина и Африке.

„Ножеви се наручују из ције-
лог свијета. Недавно сам по-
слао неколико комада за Фи-
липине, а онда и у Африку. 
Понекад, кад је рок испоруке 
кратак, знам остати у радњи 
до касно у ноћ, а и рано ују-
тро устати, како бих све за-

вршио на вријеме“, открива 
Немања.
За њега, посао није само на-
чин зараде, већ и велика љу-
бав и страст коју у њега ула-
же. 
„Лијепо се може зарадити, 
а и сам сам свој газда“, кроз 

смијех каже овај тридесет-
двогодишњак, који не плани-
ра напустити свој занат.
У слободно вријеме, Немања 
се бави планинарењем, 
што је његова друга велика 
страст, а за будућност има 
само једну жељу – наставити 

радити оно што воли и што му 
доноси задовољство. Његов 
примјер показује да се страст 
може претворити у успјешан 
посао, а љубав према занату 
може донијети успјех чак и у 
овом  ковачком занату.

НЕМАЊИНИ 
НОЖЕВИ 

ПРОДАЈУ
СЕ ПО ЦИЈЕЛОМ 

СВИЈЕТУ  
Немања Мијић, медицинско-лабораторијски 

инжењер из Новог Града, свој прави позив 
нашао је у ковачком занату, у изради ножева. 

Иако је његова основна струка у медицини, страст 
према ковању ножева учинила је овај хоби његовим живот-

ним позивом од којег може и лијепо зарадити.

Младић 

из Новог 

Града од хобија 

направио 

успјешан 

бизнис
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Текст:  Гордана Каурин

У Приједору је, поводом 
првог дана прољећа и Свјет-
ског дана шума, уприличена 
акција „Чисто прољеће” под 
мотом “Oчистимо наш град 
за један дан“. Ове године 
обиљежава се 150 година од 
открића Панчићеве оморике, 
ендемске биљне врсте која 

расте на веома малом подру-
чју западне и југозападне Ср-
бије и у средњој Босни, а коју 
је Влада РС прогласила вр-
стом од републичког значаја. 
Десет Панчићевих оморика 
посадили су ученици Гимна-
зије „Свети Сава“ и Машинс-
ке школе из Приједора.
„Ово представља корак ка 

извршењу грађанске дужно-
сти, да помогнем друштву да 
иде даље. Да вратим нашем 
граду и завичају онај неки 
стари сјај и да кренемо корак 
даље“, каже ученик Гимна-
зије „Свети Сава“ Александар 
Јовић. 
Ученик Машинске школе 
Данило Ђукић истиче да је 

веома важно 
садити др-
веће, „јер су то 
плућа Земље“. 
Циљ акције, 
коју је органи-
зовало градско 
Одјељење за сао-
браћај, комуналне 
послове и заштиту 

животне средине и имовин-
ско-стамбене послове, је 
подизање еколошке свије-
сти о неопходности заштите 
животне средине. Акција је 
имала два дијела, први је са-
купљање отпада, а у другом 
дијелу, поводом Свјетског 
дана шума, 21. марта, за-
сађена је Панчићева омори-
ка. Ова акција увертира је у 
мјесец април, када се врши 
велико прољетно уређење 
града. 
„Интересовање за ову акцију 
расте из године у годину и то 
говори да је еколошка свијест 
грађана Приједора на задо-
вољавајућем нивоу“, рекао 
је портпарол Градске управе 
Приједор Борис Анђић.
Уколико грађани желе да 
учествују у акцији и освоје 
награде, потребно је да до 
25. марта пошаљу фото-
графије одабране локације 
прије чишћења и фотогра-
фије очишћене локације на 
е-маил: eko@prijedorgrad.
org. Напомиње се да би јед-
на особа требала послати 
фотографије, а пожељно је 
да буду направљене с исте 

позиције.

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Поводом Свјетског дана 
оралног здравља, 20. марта, 
ученици Средњошколског 
центра Приједор, смјер зуб-
но-стоматолошки техничари, 
одржали су интерактивно 
предавање о значају оралне 
хигијене малишанима   у вр-
тићу “Радост”. Дјеца су на кре-
ативан и забаван начин учест-
вовала у дискусији о здравој 
храни, демонстрирала како 
правилно перу зубе и  сазна-
ла корисне информације. 
“Научио сам да сам перем 
зубе и да прво перем доње 
па горње. Учили смо и о 
здравој храни. Ја волим ја-
буку, банане, крушку и бро-
коли, а не волим ону храну 
која квари зубе”, рекао је 
петогодишњи Душан Пушац. 
Андреа Гајић, ученица 
трећег разреда зубно-сто-
матолошког смјера, иста-
кла је да јој је задовољство 
бити предавач малишанима 
и да се нада да ће им ин-
формације које су научили 

бити корисне у будућности. 
“Дошли смо како бисмо на-
шим другарима показали 
како правилно прати зубиће 
и одржавати оралну хи-
гијену. Такође, жељели смо 
их подсјетити да редовно 
иду зубару и да се не тре-

бају плашити. Показали смо 
им све што требају знати 
како би се ослободили тог 
страха “, рекла је Гајићева. 
У вртићу “Радост” наводе 
да је овај догађај одлична 
прилика да се најмлађи-
ма приближи важност ре-

довне бриге о оралном 
здрављу на занимљив 
и едукативан начин. 
“Деветнаест малишана при-
суствовало је овом преда-
вању, током кога је наглаше-
на важност правилне оралне 
хигијене. Ово је једна од 

активности које организује-
мо поводом Свјетског дана 
оралне хигијене, а биће орга-
низован и преглед зуба д јеце 
из цијелог вртића. Јако нам је 
драго што је настављена тра-
диција сарадње наше уста-
нове са Средњошколским 
центром“, рекла је васпи-
тачица Драгана Радановић. 
У овој средњој школи на-
воде да су задовољни са-
радњом двије установе, 
као и активностима које су 
од велике користи за д јецу. 
“Дружење с малишанима 
из вртића ‘Радост’ пово-
дом Свјетског дана оралног 
здравља постало је већ тра-
диционално. Ученици смјера 
зубно-стоматолошки техни-
чар, уз пратњу свог предмет-
ног професора, демонстри-
рали су малим пријатељима 
важност правилног прања зу-
бића. Кроз предавање, дру-
жење и под јелу поклончића, 
ученици су нагласили значај 
оралне хигијене”, рекла је 
Бојана Вученовић, директор 
Средњошколског центра.

У ВРТИЋУ "РАДОСТ" ОБИЉЕЖЕН ДАН ОРАЛНОГ ЗДРАВЉА 

АКЦИЈА „ЧИСТО ПРОЉЕЋЕ“ - УЧЕНИЦИ 
ПОСАДИЛИ ПАНЧИЋЕВУ ОМОРИКУ 

Садња Панчићевих оморика

У АКЦИЈУ СЕ УКЉУЧИЛИ СРЕДЊОШКОЛЦИ И ОМЛАДИНСКИ САВЈЕТ ПРИЈЕДОР
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Текст:  Деборах Совиљ

Омладински савјет Приједор 
(ОСП) реализоваће у овој го-
дини тридесетак пројеката, 
речено је на шестој редов-
ној сједници Скупштине овог 
савјета на којој је усвојен 
извјештај за прошлу те план 
рада за 2025. годину. Лука 

Змијањац, студент пете годи-
не Медицинског факултета 
и члан ОСП-а, сматра да ће 
предложено успостављање 
сарадње с кровном студент-
ском организацијом у Репу-
блици Српској, Унијом сту-
дента, бити веома корисно.
“Веома смо поносни на 
чињеницу да студенти заузи-

мају битан положај у оквиру 
активизма младих и самим 
тим сматрамо да можемо 
значајно допринијети раз-
воју омладинског сектора, не 
само у граду Приједору, већ 
и на републичком нивоу”, на-
вео је Змијањац.
Руководство Омладинског 
савјета Приједор истиче да 

ће планиране пројекте, као и 
досад, реализовати уз подр-
шку градоначелника и Град-
ске управе Приједор те до-
натора. Мирнес Дуратовић, 
предсједник Скупштине ОСП-
а, рекао је да ће ускоро бити 
отворен Омладински центар 
на Пећанима.  
“То је феноменално одрађен 
и реализован пројекат, врије-
дан 200.000 КМ, један је од 
највећих у историји Омла-
динског савјета Приједора 
и послужиће  генерацијама 
послије нас”, навео је Дура-
товић.
У свом дугогодишњем раду, 
Омладински савјет Приједор 
пролазио је кроз различите 
фазе, али успио се позици-
онирати као најактивнија 
организација у Републици 
Српској, рекао је Огњен Ву-
којевић, предсједник Управ-
ног одбора Републичког ом-
ладинског савјета.
“У прилог томе иду бројни 
пројекти којим се баве, као и 
сарадња са Министарством 
породице, омладине и спор-
та те Републичким омладин-
ским савјетом. Омладински 
савјет Приједор успио је да се 

издигне из проблема с који-
ма су се суочавали у ранијем 
периоду. Ради се о изузетно 
активним омладинцима који 
су на понос и граду Прије-
дору и Републици Српској”, 
истакао је Вукојевић.
Из Градске управе потврдили 
су да Омладински савјет При-
једор и у наредном периоду 
може рачунати на њихову 
подршку. 
“За рад овог савјета планира-
но је 10.000 КМ, затим 50.000 
КМ за пројекте омладинских 
организација и неформалних 
група, а ту је и 20.000 КМ за 
пројекте из омладинске по-
литике за период 2023-2027. 
године”, рекао је вршилац 
дужности начелника град-
ског Одјељења за културу, 
међународну сарадњу, спорт 
и невладине организације 
Александар Миљешић. 
На сједници је похваљен ак-
тивизам младих, али било је 
и мишљења да би рад омла-
динских организација тре-
бао бити транспарентнији у 
смислу боље информисано-
сти и анимирања нових чла-
нова.

Омладински савјет Приједор

У ПЛАНУ РЕАЛИЗАЦИЈА ТРИДЕСЕТАК ПРОЈЕКАТА

Са сједнице ОСП-а

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Поводом Међународног 
дана социјалног рада, Цен-
тар за социјални рад При-
једор покренуо је програм 
“Усвоји баку или д једа!” у 
оквиру пројекта “Јачање 
међугенерацијске солидар-
ности за трајну добробит”. 
Циљ је повезивање дваде-
сетак младих волонтера, уз-
раста од 16 до 18 година, са 
корисницима Дома за ста-
рија лица у Приједору. Деве-
десетдвогодишњи Гојко Вр-
зић из Бањалуке задовољан 
је услугама ове установе и 
радује се активностима у 
којима ће учествовати, по-
себно шетњама, разговори-
ма и дружењу са младима.
 
“Нема ништа љепше од дру-
жења са младима. Уживам у 
томе. Увијек је угодно разго-
варати и с млађима, како у 
Дому, тако и у оваквим при-
ликама”, изјавио је Врзић. 
Путем овог програма, мла-
ди од старијих стичу вријед-
на искуства, док пензио-
нери уживају у подршци 
и повезаности с њима. 
“На секцији хора професори-
ца нам је представила овај 
програм и рекла да би било 
јако лијепо да се појавимо. 
Како имам баку и д једа код 
куће који су често усамље-
ни и обожавају када их по-
сјећујем, увијек ме дирне 
њихов израз лица и осмијех 
кад дођемо, као и кад про-

водимо вријеме с њима. То 
им пуно значи. Знам да би и 
људи овд је који имају рјеђе 
посјете вољели да разгова-
рају, осјете загрљај и друже 
се”, рекла је седамнаестого-
дишња Теодора Шиљеговић. 
Из приједорског Центра за 
социјални рад истичу да 
обиљежавање Међународ-
ног дана социјалног рада 
има за циљ јачање међуге-

нерацијске солидарности, 
промовисање друштвених 
вриједности и оснаживање 
заједнице. Наводе да су за-
довољни одзивом младих, 
јер се, након почетних оче-
кивања од десетак учесни-
ка, одазвао дупло већи број. 
“Сваке године, Међународ-
на конференција социјалног 
рада поставља глобалну тему 
која се односи на све држа-

ве, а ове године то је међу-
генерацијска солидарност. 
Размишљали смо о томе 
како можемо градити ту со-
лидарност, и овај програм је 
резултат тих размишљања. 
Он промовише емпатичност, 
солидарност, помоћ, раз-
умијевање и развој лично-
сти младих људи. Сви смо 
се сложили да је ово прави 
пут за постизање тог циља”, 

појаснила је Драгана Савић 
Пешевић, магистар социјал-
ног рада и породични пси-
хотерапеут из приједорског 
Центра за социјални рад. 
Из Дома за старија лица на-
глашавају да ово није први 
пројекат тог типа, јер су, у 
сарадњи са Центром за со-
цијални рад, већ органи-
зовали сличне активности. 
Ипак, ово, како кажу, има 
посебан значај за њихо-
ве кориснике без родбине 
или с рођацима који живе у 
иностранству. Надају се да 
ће програм створити лијепе 
успомене и бити дуготрајан.  
Милица Рендић, социјални 
радник из Дома за старија 
лица, подсјећа да је струк-
тура корисника различита. 
Неки су смјештени на лични 
захтјев, а други  на захтјев 
породица које живе далеко. 
Такође, имају кориснике који 
су смјештени посредством 
центара за социјални рад из 
различитих градова, а они 
најчешће немају никога од 
родбине да се брине о њима. 
“Овај програм ће бити од 
велике користи, јер ће омо-
гућити младим људима да 
развију однос попут унука и 
бака и дека са корисницима 
Дома”, појаснила је Мили-
ца Рендић, социјални рад-
ник из Дома за старија лица. 
Међународни дан социјал-
ног рада обиљежава се 
трећег уторка у марту, с 
циљем истицања важности 
социјалног рада у друштву. 

ПРЕЗЕНТОВАН ПРОГРАМ 
"УСВОЈИ БАКУ ИЛИ ДЈЕДА!" 

Међугенерацијска солидарност 
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Здрава исхрана игра кључну 
улогу у превенцији многих 
болести, укључујући рак, ср-
чана обољења, дијабетес и 
друге хроничне болести. То 
што једемо директно утиче на 
наше здравље, енергију и ду-
говјечност. Правилна исхрана 
може побољшати имунитет, 
смањити ризик од обољења 
и помоћи у одржавању оп-
тималне тјелесне масе. 
“Мишљења сам да се сви не-
здраво хранимо, а на здраву 
храну мислимо само када 
оболимо, а тада је већ касно. 
Сматрам да сва штета буде 
нанесена у вријеме раста и 
стицања имунитета”, објас-
нио је један наш суграђанин. 
Магистар нутриционизма и 
фармације, Жаклина Шата-
ра Марковић, истиче да хра-
ну треба гледа-

ти као превенцију здравља 
у ширем контексту. Према 
њеним ријечима, важно је 
избјегавати краткорочне 
дијете и строге рестрикције, 
јер оне не доносе дугорочне 
користи. Умјесто тога, треба 
се фокусирати на уравноте-
жен приступ исхрани који 
подржава опште здравље. 
“Приликом уноса хране, 
важно је одржавати баланс 

р а з н о в р с н о с т и , 
умјерености и 
уживања. Храна 
има и емоци-
онални и со-
цијални аспект, 
па је једнако 
важно да ужи-
вамо у оброци-

ма. При избору 
намирница треба 

се фокусирати на 
њихов нутритив-

ни, а не калоријски 
садржај. Данас смо че-

сто оптерећени енергет-
ским уносом, који је важан, 
али првенствено треба да 
се усмјеримо на нутритивну 
вриједност, односно на то шта 
намирница садржи и како ти 
нутријенти могу користити 
нашем организму”, појасни-
ла је Шатара Марковићева. 
Она истиче да 99 одсто па-
цијената који јој се јаве већ 
имају тегобе, акутна или хро-
нична стања и компликације. 

Сматра да је то посљедица 
недостатка превентивних 
мјера и свијести о значају по-
бољшања квалитета живота. 
“Неадекватна исхрана један 
је од фактора који значајно 
доприноси развоју бројних 
метаболичких обољења, по-
пут дијабетеса типа 2, који је 
у великом порасту, посебно 
међу млађим људима, инсу-
линске резистенције и пре-
тилости. Међутим, не бих 
искључила ни стил живота 
– велика количина стреса, 
неканалисани стрес, ужурбан 
начин живота, те наравно, ге-
нетски фактор. У сваком про-
токолу лијечења одређених 
болести, један од кључних 
фактора су фармакотерапија, 
исхрана и физичка активност, 
150 минута аеробне актив-
ности седмично, неопходно 
је за одржавање хомеоста-
зе и здравља организма код 
здравих људи”, додала је 
Жаклина Шатара Марковић. 

За превенцију болести, на-
рочито кардиоваскуларних 
и метаболичких, важно је 
имати здрав приступ припре-
ми оброка. Она препоручује 
динстање, кухање на пари и 
печење у рерни као најбоље 
методе. Пржење, посебно 
у дубоком уљу, требало би 
избјегавати, јер трансмасне 
киселине које уносимо на тај 
начин могу повећати ризик 
од запаљења у организму, 
што доприноси развоју раз-
них здравствених проблема. 
“Исхрана треба бити балан-
сирана, разноврсна и, прије 
свега, редовна, без преска-
кања оброка. Морамо имати 
редовне оброке и адекватан 
нутритивни унос, што зна-
чи да треба осигурати прави 
омјер свих микро и макро 
нутријената: угљених хидра-
та, протеина, масти, витами-
на и минерала. Треба има-
ти три оброка дневно, без 
прескакања, а доручак не би 

смио бити касније од једног 
сата након буђења. Препо-
ручује се избјегавање висо-
копрерађених и кондитор-
ских производа те што веће 
конзумирање свјежег воћа 
и поврћа, по могућности из 
домаћег узгоја. Треба бирати 
намирнице које одговарају 
нашем географском подручју, 
а наравно, не смијемо забо-
равити ни на хидратацију”, 
савјетује наша саговорница. 
Наглашава да љубитељи тра-
диционалне кухиње и даље 
могу уживати у разним је-
лима, али уз правилну при-
прему. Посебно је издвојила 
сарму као нутритивно потпун 
оброк, уз савјет да се при-
према без запршке и месних 
прерађевина. Здрава исхра-
на, према њеним ријечима, 
није само превентива, већ и 
кључ за бољи квалитет жи-
вота, већу енергију, те очу-
вање менталног и физичког 
здравља.

Влакна, посебно растворљива 
влакна, која се налазе у храни као 
што су овсене пахуљице, јабуке и 
махунарке, могу смањити укупан 
холестерол и ЛДЛ (лош) холесте-
рол. Наравно, уз редовно вјежбање 
и смањење уноса засићених масти. 
Уношење влакана, посебно рас-
творљивих влакана, може смањи-
ти ниво ЛДЛ (“лошег”) холестеро-
ла, показују истраживања. Ево пет 
намирница богатих растворљи-
вим влакнима које могу подржати 
здраве нивое холестерола! Ма-
хунарке су богате растворљивим 
влакнима. Такође имају позитиван 
ефекат на здравље цријева. Овсене 
пахуљице су најбоља намирница 
за снижавање холестерола. Према 
истраживањима из 2022. године, 
унос 3 грама бета-глукана из ов-
сених пахуљица значајно смањује 

ЛДЛ холестерол. Уношење више 
од 3 грама дневно није повећало 
ефекат снижавања холестерола. Ја-
буке садрже растворљиво влакно 
познато као пектин. Европска аген-
ција за безбједност хране савјетује 
да дневни унос од 6 грама пектина 
може смањити ниво холестерола у 
крви. Авокадо је добар извор вла-
кана и здравих мононезасићених 
масти. Студија из 2019. године по-
казала је да је конзумирање једног 
авокада дневно као дио здраве 
исхране имало повољан ефекат на 
ниво ЛДЛ холестерола, у поређењу 
са другим изворима масти. Ове ко-
ристи приписане су мастима, влак-
нима и антиоксидансима у авока-
ду. Ланено сјеме је још један добар 
извор растворљивих влакана и 
здравих масти, преноси “Курир”.

ПЕТ НАМИРНИЦА КОЈЕ ЧУВАЈУ ЗДРАВЉЕ СРЦА

Илустрација: Shutterstock

ЗДРАВА ИСХРАНА: ЗДРАВА ИСХРАНА: 
КЉУЧ ПРЕВЕНЦИЈЕ И КЉУЧ ПРЕВЕНЦИЈЕ И 

ЗАШТИТЕ ОД БОЛЕСТИЗАШТИТЕ ОД БОЛЕСТИ

Жаклина Шатара Марковић
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Текст:  Деборах Совиљ

У другој суботи Васкршњег 
поста, у Цркви Свете Тројице 
у Приједору служена је Света 
литургија за ученике основ-
них и средњих школа, који су 
потом примили Свету тајну 
причешћа. Многи од њих ре-
довно посте и долазе у цркву.
“Ја све и један пост постим и 
причешћујем се. Волио бих 
да сви моји другари долазе 
у цркву да се причешћују и 
посте”, рекао је Александар 
Малић, ученик ОШ “Десанка 
Максимовић”.
Послије крштења, најважнија 
је Света тајна причешћа. По 
ријечима протонамјесника 

Драгана Хрваћанина, зато 
и настоје да дјеца одмале-
на стекну навику да долазе 
у цркву и учествују у светим 
тајнама.
“Литургија је најважније 
свето богослужење које слу-
жимо овдје и увијек позива-
мо младе да сваке недјеље 
дођу. У зависности од узраста 
дјетета, оно тако и пости. Али 
најважније је доћи у храм, 
присуствовати Светој литур-
гији и бити дио Свете тајне 
причешћа”, рекао је Хрваћа-
нин.
Након причешћа, дјеца и ро-
дитељи понуђени су послу-
жењем у парохијској сали.

УЧЕНИЦИ СЕ ПРИЧЕСТИЛИ У ХРАМУ СВЕТЕ ТРОЈИЦЕ

Текст:  Рената Ш. Новаковић

У оквиру пројекта “Ја грађанин”, 
ученици IV-1 разреда Гимна-
зије “Свети Сава” из Приједора 
покренули су иницијативу за 
уређење школског дворишта 
кроз предмет Демократија и 
људска права. Циљ пројекта је 
уређење школског дворишта по-
плочавањем и изградњом мон-
тажне бине, чиме ће се створити 
функционалан простор за раз-
личите активности и догађаје. 
“Одлучили смо се за уређење 
школског дворишта, јер сма-
трамо да би то била савршена 
завршница наше четири године 
школовања и свега што смо по-
стигли. Овај пројекат, у оквиру 
предмета Демократија и људ-
ска права, представља идеал-
ну прилику за то. Верујемо да 
ћемо тиме оставити значајан 
траг у нашој школи и да ћемо 
тиме имати велики утицај на 
будуће генерације, прије свега 
естетски, а затим и функционал-
но, јер би реализација пројекта 
допринијела побољшању из-
гледа и омогућила боље усло-
ве за разне активности”, ре-
као је ученик Стефан Паспаљ. 
Сваки ученик треба имати про-
стор у школи који је прилагођен 
његовим потребама и који му 
омогућава боље услове за рад 
и развој, сматрају ученици. 
“Наш разред, заједно са професо-
рицом Александром Зец, дошао 
је до закључка да сваки ученик 
треба имати одређени простор 
у школи који би био пријатељски 
настројен према њему. Потреб-
но је одржавати тај простор, уво-
дити нове иницијативе и методе 
за његов даљи развој, као и уг-
радити функционалне елементе 
који могу побољшати креативну 
експресију ученика приликом 
рада. Сматрам да ће наш проје-

кат у великој мјери доприније-
ти нашем школском окружењу, 
пружити боље услове за рад и 
доприносити личном и колек-
тивном развоју ученика“, појас-
нио је ученик Александар Јовић. 
Професорица Александра Зец 
истиче да је поносна на ученике 
који кроз креативне идеје по-
казују бригу за проблеме шире 
заједнице, а не само школе. 
“Посебно сам поносна на своје 
ученике који веома пажљиво 
препознају проблеме у својој 
заједници, а затим се упор-
но залажу за реализацију тих 
пројеката. Мени је посебно за-
довољство када они примије-
те те проблеме и одлуче да се 
баве питањима која се тичу њи-
хове школе. С обзиром на то да 
су то ученици четвртог разре-
да, они показују високу друш-
твену свијест, јер иако ускоро 
одлазе, размишљају о томе 
како да оставе нешто вријед-

но за генерације које долазе”, 
појаснила је професорица Зец. 
Пројекат је наставак претходно 
започете иницијативе, а средства 
прикупљена у претходној фази 
утрошена су за куповину саксија, 
цвијећа и клупа. За даљу реали-
зацију потребно је 19.000 КМ. 
“Сви пројекти које смо реализо-
вали до сада имали су подршку 
локалне заједнице, као и поје-
диних приватних предузећа. 
Овом приликом захваљујем се 
свима који су нас подржали. Та-
кође, молим да нам помогну и у 
реализацији овог пројекта, који 
је од значаја не само за нашу 
школу, већ и за цијели град”, 
додала је професорица Зец. 
Ученици IV-1 разреда Гимназије 
“Свети Сава” показали су ини-
цијативу вриједну пажње, која 
представља примјер како мла-
ди могу уочити проблеме у свом 
окружењу и активно радити на 
њиховом рјешавању.

ГИМНАЗИЈАЛЦИ ПОКРЕНУЛИ 
ИНИЦИЈАТИВУ ЗА УРЕЂЕЊЕ 

ШКОЛСКОГ ДВОРИШТА 

Текст:  Тања Мандић

Под симболичним називом “Црно црни” у 
петак, 21. марта, у Галерији “Сретен Стојановић” 
биће отворена изложба цртежа и графика При-
једорчанина Милоша Вучена. Вучен је дипло-
мирао на Академији умјетности Универзитета у 
Бања Луци 2018. године, смјер Графика, у класи 
професорице Горице Милетић Омчикус и стекао 
звање дипломираног ликовног умјетника, гра-
фичара и професора ликовне културе. Тренут-
но је апсолвент на мастер студијама графике и 
цртежа у класи професора Милана Крајновића. 
Током студија истакао се бројним наградама и 
похвалама из области цртања, пластичне ана-
томије и графике. Добитник је четири похвале 
за рад у техници дубоке штампе, награде Кул-
турног центра УДАС за самосталну изложбу а 
2018. и “Златну плакету” Банског двора за по-
стигнућа у графици. Изложба ће бити отворена 
до 11. априла. Из Галерије позивају све љуби-
теље умјетности да у петак у 19.00 часова дођу 
на отварање изложбе и погледају радове овог 
младог и изузетно талентованог ликовног умјет-
ника.

У ПЕТАК ИЗЛОЖБА 
РАДОВА 

МИЛОША ВУЧЕНА
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ВОДОРАВНО: 1. Хирург, 9. Мождани удар, 10. Мјера за нафту, 12. Бив-
ши играч „Хајдука“ Бернард, 14. Рурално насеље, 15. Заштитник животне 
средине, 17. Није тврд, 18. Ознака пречника, 19. Поправљање, 21. Треће 
слово латинице, 23. Врста дажбине, 24. Угљик, 25. Слово грчког алфабета, 
27. Трина, 28. Бизмут, 29. Гмизавац, 31. Пети мјесец, 32. Троја, 33. Мочва-
ра, 34. Окупатори. 

УСПРАВНО: 1. Кишни сливник, 2. Хрватска пјевачица Влатка, 3. Једнак 
(фр.), 4. Двадесето слово ћирилице, 5. Два прва слова, 6. Дио ваге, 7. Ис-
посник, 8. Телекомуникациони уређај, 9. Кријумчари, 11. Одређени поло-
жај, 13. Мала соната, 16. Име египатског политичара Насера, 20. Планина 
у Србији, 22. Шекспиров јунак, 26. Египатски свети бик, 28. Лука у Италији, 
30. Товљење, 31. Хладно оружје, 33. Мјесто у Србији, 35. Једанаесто ћи-
рилично слово.  
 
Рјешење из прошлог броја: абакција, Алис, круна, кавал, инат, атаман, 
ола, р, Копаоник, да, аорта, с, Ипе, над, пи, јестив, мој, Алтај, капа, тира-
нија. 

УКРШТЕНЕ РИЈЕЧИ

ВРХУНСКА МЕТОДА ДРЕВНИХ МУДРАЦА: 
КАКО ОДМАХ ДА ПРЕПОЗНАТЕ ДОБРОГ 

ЧОВJЕКА? 
Ако сматрате да лоше процјењујете људе, нарочито 
када се ради о њиховој доброти, један савјет древ-
них мудраца би могао да вам помогне. Једног дана су 
питали учитеља како да препознају доброг човјека. А 
учитељ је одговорио:
“Не можете га препознати по ономе што он говори, ни 
према томе како изгледа, већ према атмосфери која 
се ствара у његовом присуству. То је доказ. Јер нико не 
може да створи атмосферу која не припада његовом 
духу.” (Суфијска мудрост)
Човјека најприје можете разоткрити према енергији 
коју емитује, како се осјећате у његовом/њеном при-
суству. Чак и када се неко претвара, када се труди да 
буде превише љубазан, а заправо има лоше мисли и 
намјере, ви то можете да осјетите. У овом поступку је 
најважније да пратите своју интуицију, онај осјећај у 
стомаку који се пробуди када нешто није како треба. 
Никада га не игноришите.
Када особа око вас ствара атмосферу пријатељства, 
љубави, дивне енергије, такву да желите да јој се при-
ближите и поново је видите, у вама се буди осјећај 
да је она добар човјек, неко коме можете вјеровати и 
кога вриједи вољети. На жалост, првобитна атмосфера 
се може мијењати, као и што се људи мијењају. Али 
при сусрету са људима једно је пресудно – да ли се у 
друштву те особе осјећате добро или лоше. И нарав-
но, да бисте закључили да ли је неко заиста добар или 
лош, морате дубље да га упознате, али да бисте дали 
шансу некоме да буде дио вашег живота, неопходно 
је да прво обратите пажњу на енергију коју емитује, 
преноси “Крстарица”.

ВИЦОТЕКА САТИРИЧНИ 
КОКТЕЛ

Пише: 
Милан 
Куриџа

БЈЕЖАНИЈА
Негдје на мору два лава побјегла из циркуса и ходају пла-

жом. Један лав рече:
 “Не разумијем ове људе, шпиц је сезоне, а на плажи нема 

живе душе!”

***

МУДРА ЛИЈА
 Лисица виче лисцу:

“Куд се скиташ сваки дан? Погледај како се пуж држи своје 
кућице!”

***

КРЕВЕТ
“Перице, који је најкориснији четвероножац?”

“Кревет!”

***

ШЉЕМ
Шта је то несретна љубав? 

То ти је кад се корњача заљуби у војнички шљем. 

***

ПЕРИЦА
На Жељезничкој станици сједи група момака и нека жена 
чекајући воз, и сад момци су причали вицеве о Перици. 

Након неколико вицева, жена зачуђено упита:
 “Па има ли тај мали родитеље?”

(vicevi.net)

• Прво су их едуцирали, а онда радили ева-
луацију знања стеченог едукацијом, како би 
успјешно написали curriculum vitae за избор 
лектора за српски језик. 

• И ја бих знао уживати у животу, али се комшиница 
нешто нећка. 

• За разлику од обичног, људско ђубре смрди и 
када га нико не дира. 

• У утакмици између Турске и Хрватске, навијам 
за Турску, јер смо дуже били у истој држави.
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ПOСAO: Овнoви имају прилику зa пoстaвљaњe jaсних циљeвa и oдлучниje кoрaкe 
у прaвцу oствaрeњa плaнoвa. Moжe сe чинити дa ствaри нe иду oнoликo брзo кo-
ликo бистe жeљeли, aли je вaжнo имaти стрпљeњa, jeр ћe  прoмјeнe кoje дoлaзe 
бити кoриснe нa дужe стaзe. Кoмуникaциja с кoлeгaмa мoжe бити нaпeтa, нeкo из 
вaшeг oкружeњa мoжe пoкушaти дa oспoри вaшe oдлукe, aли aкo будeтe сигурни у 
свoje стaвoвe и кoриститe лoгику умјeстo импулсивнoсти, изaћи ћeтe кao пoбјeдник. 
Финaнсиje зaхтијeвajу пaжљивo плaнирaњe, нeoчeкивaни трoшкoви су мoгући, aли 
ћe сe испoстaвити дa су нужни. Крaj сeдмицe дoнoси jaсниjу визиjу будућнoсти и 
мoгућнoст зa кoнкрeтнe кoрaкe кa стaбилизaциjи у oвoм сeгмeнту.
ЉУБAВ: Кoд зaузeтих овнoвa, пaртнeр мoжe пoкaзaти вeћу пoтрeбу зa пaжњoм 
или рaзгoвoрoм o будућим планoвима. Бићe вaжнo дa нe рeaгуjeтe нaглo, вeћ дa 

сaслушaтe и рaзмoтритe штa вaм je зaистa вaжнo. Укoликo стe у вeзи у кojoj вeћ нeкo вријeмe пoстoje нe-
суглaсицe, сaдa je приликa дa их ријeшитe, aли крoз кoмпрoмис, a нe крoз нaдмeтaњe чиja je пoсљeдњa 
и кo je у прaву. Слoбoдни овнoви мoгу oсјeтити снaжну привлaчнoст прeмa нeкoмe кo ћe ући у њихoв 
живoт нa нeoбичaн нaчин. Moгућe су нeoчeкивaнe пoрукe, сусрeти или кoнтaкт сa oсoбoм из прoшлoсти 
кoja сaдa дјeлуje пoтпунo другaчиje.
ЗДРAВЉE: Нaпeтoст мoжe узрoкoвaти блaгe глaвoбoљe или прoблeмe с вaрeњeм, пa je вaжнo увeсти 
вишe oпуштajућих aктивнoсти у свaкoднeвицу.

ПOСAO: Фoкус oвe сeдмицe бикoвимa бићe нa стaбилизaциjи и дoнoшeњу ду-
гoрoчних oдлукa кoje мoгу утицaти нa дaљу кaриjeру. Укoликo стe сe у прeтхoднoм 
пeриoду суoчaвaли сa нeизвјeснoстимa, сaдa ћe сe ситуaциja пoлaкo искристa-
лисaти и дoбићeтe jaсниje смјeрницe у кoм прaвцу ћe сe дaљe свe oдвиjaти. Ипaк, 
нe oчeкуjтe брзa рјeшeњa, свe имa свoj тeмпo, a нa вaмa je дa oстaнeтe дoсљeдни. 
Moжeтe дoбити пoнуду кoja вaм у први мaх нeћe дјeлoвaти дoвoљнo примaмљивo, 
aли рaзмoтритe je дeтaљнo, jeр мoжe бити мнoгo бoљa нeгo штo тo излeдa нa први 
пoглeд. Финaнсиjскa ситуaциja бићe стaбилнa, aли пoтрeбнo je избјeгaвaти импул-
сивнe купoвинe.
ЉУБAВ: Зaузeти бикoви мoгу oсјeтити пoтрeбу зa вeћoм блискoшћу и сигурнoшћу 
у вeзи. Пaртнeр мoжe пoкaзивaти oдрeђeнe знaкe нeсигурнoсти, aли умјeстo дa тo 

схвaтитe кao притисaк, пoкушajтe дa рaзумијeтe oдaклe тo дoлaзи и пoмoгнeтe му дa сe oсјeћa вoљeнo. 
Aкo стe у дужoj вeзи или брaку, вaжнo je унијeти нoву динaмику крoз нeкe зajeдничкe aктивнoсти кaкo 
би избјeгли oсјeћaj мoнoтoниje. Слoбoдни бикoви мoгу имaти сусрeт кojи ћe прoбудити интeнзивнe eмo-
циje, aли нe журитe сa дoнoшeњeм зaкључaкa, пуститe дa сe ситуaциja рaзвиja прирoдним тoкoм. Прив-
лaчe вaс oсoбe кoje вaм дoнoсe oсјeћaj стaбилнoсти и сигурнoсти, a тo вaм у ствaри и трeбa.
ЗДРAВЉE: Oвo je дoбaр трeнутaк дa сe пoсвeтитe свoм тијeлу нa oзбиљниjeм нивoу, мoждa крoз 
прoмјeну нaчинa исхрaнe, увoђeњe физичкe aктивнoсти или jeднoстaвнo крoз вишe oдмoрa. Вaжнo je 
oслушкивaти пoтрeбe oргaнизмa и нe зaнeмaривaти сигнaлe кoje вaм шaљe.

ОВАН БИК

ПOСAO: Oвa рaднa сeдмицa вaм дoнoси брojнe приликe, aли и изaзoвe кaдa je 
ријeч o oргaнизaциjи и дoнoшeњу oдлукa. Moгућe je дa ћeтe бити рaстрзaни из-
мeђу вишe oбaвeзa, нa вишe стрaнa и дa ћe сe oд вaс oчeкивaти дa брзo рeaгуjeтe, 
aли у свeму тoмe oнo штo je нajвaжниje je дa нe дoнoситe исхитрeнe зaкључкe. 
Кoмуникaциja ћe игрaти кључну улoгу у вaшeм успјeху, укoликo будeтe прeцизни 
и дирeктни, мoжeтe избeћи нeспoрaзумe и oствaрити нaпрeдaк. Пoсeбнo je вaжнo 
oбрaтити пaжњу нa дeтaљe у пoслoвним прeгoвoримa и дoгoвoримa, кao и oнoмe 
штo пoтписуjeтe. Финaнсиjски aспeкт дoнoси вaм мoгућнoст дoдaтних приливa, aли 
и нeпрeдвиђeних трoшкoвa, пa будитe oпрeзни у бaрaтaњу нoвцeм.
ЉУБAВ: У љубaвнoм живoту мoжeтe сe суoчити сa прoмјeнaмa у динaмици oднoсa. 
Зaузeти близaнци мoгу имaти oсјeћaj дa пaртнeр ниje дoвoљнo присутaн или дa 

пoстoje нeспoрaзуми кojи oтeжaвajу кoмуникaциjу. Кључ ћe бити у oтвoрeнoсти и искрeнoсти, у прeвo-
ду - aкo сe oсјeћaтe нeсигурнo, пoдијeлитe тo сa пaртнeрoм умјeстo дa прeтпoстaвљaтe штa je и кaкo 
je. Слoбoдни близaнци мoгу сe суoчити сa дилeмoм измeђу двијe oсoбe или сe нaћи у ситуaциjи дa им 
прoшлoст пoнoвo пoкуцa нa врaтa. Иaкo ћe вaм бити тeшкo дa дoнeсeтe oдлуку, вaжнo je пoслушaти уну-
трaшњи глaс и нe журити у ситуaциje кoje вaм кaсниje мoгу дoнијeти сaмo кoмпликaциje.
ЗДРAВЉE: Meнтaлнa исцрпљeнoст мoжe сe oдрaзити нa здрaвљe, пa ћe бити вaжнo прoнaћи бaлaнс 
измeђу oбaвeзa и oдмoрa. Прeвишe инфoрмaциja мoжe узрoкoвaти oсјeћaj прeoптeрeћeнoсти, пa 
пoкушajтe дa увeдeтe мaлe пaузe тoкoм дaнa и прoнaђeтe вријeмe зa oпуштaњe. Taкoђe, oбрaтитe пaжњу 
нa дoбaр и квaлитeтaн сaн, кojи вaм je у oвoм пeриoду пријeкo пoтрeбaн.

ПOСAO: Имаћете прилику дa дубљe сaглeдaтe свoje циљeвe и нaпрaвитe вaжнe 
пoмaкe у свoм прoфeсиoнaлнoм живoту. Moгућe су ситуaциje у кojимa ћe сe oд вaс 
трaжити дa прeузмeтe oдгoвoрнoст зa oдрeђeнe прojeктe или oдлукe, a иaкo вaм тo 
мoжe дјeлoвaти кao дoдaтни притисaк, зaпрaвo je приликa дa сe дoкaжeтe и изгрa-
дитe стaбилниjу пoслoвну пoзициjу. Укoликo стe у пoслу кojи зaхтијeвa крeaтивнoст, 
интуициjу или рaд сa људимa, вaшa спoсoбнoст дa прeпoзнaтe суштину ствaри и 
дoнeсeтe мудрe oдлукe бићe кључнa. Вaжнo je дa избјeгaвaтe нeспoрaзумe у кoму-
никaциjи, пoсeбнo сa нaдрeђeнимa или кoлeгaмa кojи нe дијeлe вaшe виђeњe 
ствaри. Нa финaнсиjскoм плaну, приливи су мoгући, aли сe пoтрудитe дa нoвaц нe 
oдe прeбрзo нa нeплaнирaнe трoшкoвe.
ЉУБAВ: Зaузeти рaкoви, пaртнeр мoжe бити пoвучeниjи или прeoкупирaн сoпст-

вeним мислимa, штo кoд вaс мoжe изaзвaти oсјeћaj нeсигурнoсти. Умјeстo дa дoпуститe дa вaс eмoциje 
пoвуку у пoгрeшнoм прaвцу, пoкушajтe дa рaзумијeтe штa сe зaпрaвo дeшaвa и кaкo мoжeтe дoпринијeти 
бoљoj кoмуникaциjи. Aкo стe у вeзи у кojoj пoстojи прoблeм из прoшлoсти кojи ниje ријeшeн, сaдa je 
прaвo вријeмe дa oтвoрeнo пoрaзгoвaрaтe o тoмe и прoнaђeтe нaчин дa крeнeтe нaпријeд. Слoбoдни 
рaкoви мoгли би дa сe изнeнaдe нeoчeкивaним сусрeтoм или пoрукoм oд oсoбe из прoшлoсти. Нoвa 
пoзнaнствa су мoгућa, aли je вaжнo дa нe упaдaтe у илузиje и нe идeaлизуjeтe oсoбe пријe нeгo штo их 
зaистa упoзнaтe.
ЗДРAВЉE: Eмoциoнaлнa и физичкa исцрпљeнoст мoгу сe oдрaзити нa вaшe здрaвљe, пa je вaжнo дa 
прoнaђeтe нaчин дa сe oслoбoдитe стрeсa и нe нoситe прeвишe туђих прoблeмa нa свojим плeћимa. 
Oбрaтитe пaжњу нa исхрaну и прoбajтe дa увeдeтe вишe нaмирницa кoje вaм дoнoсe oсјeћaj лaкoћe и 
eнeргиje. Taкoђe, вишe снa и oдмoрa пoмoћи ћe вaм дa сe стaбилизуjeтe и бoљe нoситe сa свaкoднeвним 
изaзoвимa.

БЛИЗАНЦИ РАК

ПOСAO: Сeдмицa прeд нaмa дoнoси интeнзивну eнeргиjу кoja вaс мoжe пoдстaћи 
нa дoнoшeњe вaжних oдлукa вeзaних зa пoсao кojи трeнутнo oбaвљaтe. Moгућe je 
дa ћeтe сe суoчити сa изaзoвимa у виду прoмјeнa у пoслoвнoм oкружeњу или пoтрe-
би дa рјeшaвaтe ствaри кoje су oдлaгaнe у прoшлoсти. Иaкo вaм мoжe дјeлoвaти кao 
дa су oкoлнoсти вaн вaшe кoнтрoлe, вaжнo je дa oстaнeтe фoкусирaни и кoриститe 
свojу спoсoбнoст брзoг рeaгoвaњa кaкo бистe извукли мaксимум из свaкe ситуaциje. 
Укoликo плaнирaтe нoви прojeкaт или жeлитe дa сe истaкнeтe прeд нaдрeђeнимa, 
сaдa je прaвo вријeмe дa пoкaжeтe инициjaтиву и прeузмeтe oдгoвoрнoст. Будитe 
oпрeзни сa финaнсиjaмa, приливи мoгу бити стaбилни, aли пoстojи тeндeнциja кa 
импулсивнoм трoшeњу кojи вaм кaсниje мoжe сaмo изaзвaти стрeс.
ЉУБAВ: Зaузeти лaвoви мoгу oсјeтити пojaчaну пoтрeбу зa пaжњoм и њeжнoшћу. 

Aкo вaм сe чини дa пaртнeр ниje дoвoљнo присутaн или дa вaшa oсјeћaњa нису узврaћeнa нa нaчин нa 
кojи бистe жeљeли, умјeстo дрaмe и тeнзиje, прoбajтe искрeнo дa рaзгoвaрaтe и прoнaђeтe зajeднички 
jeзик. Oни кojи су у дужим вeзaмa или брaку, мoгу сe суoчити сa тeмaмa кoje сe тичу зajeдничких плaнoвa 
зa будућнoст. Вaжнo je дa будeтe рeaлни и нe дoнoситe исхитрeнe oдлукe. Слoбoдни лaвoви мoгу сe нaћи 
у ситуaциjи гдјe привлaчe oсoбe кoje их истoврeмeнo и интригирajу и збуњуjу. Пoчeтнa хeмиja мoжe бити 
снaжнa, aли нe журитe, пуститe нeкa сe ствaри рaзвиjajу прирoднo.
ЗДРAВЉE: Toкoм oвe сeдмицe бићe нeoпхoднo дa прoнaђeтe бaлaнс измeђу пoслoвних oбaвeзa и 
врeмeнa зa oдмoр. Прeвишe стрeсa мoжe сe oдрaзити нa вaш нивo eнeргиje, пa ћe бити кoриснo дa 
увeдeтe вишe физичкe aктивнoсти или прoнaђeтe нaчин дa сe oслoбoдитe нaпeтoсти крoз мoждa нeкe 
oпуштajућe хoбиje. Taкoђe, oбрaтитe пaжњу нa исхрaну, прeвишe тeшкa хрaнa мoжe вaм oтeжaти прoбa-
ву.

ПOСAO:  Дјeвицe, oвo je сeдмицa у кojoj ћe прeцизнoст и oргaнизaциja игрaти кључ-
ну улoгу у вaшeм успјeху. Moжeтe сe суoчити сa дoдaтним oбaвeзaмa или зaдaцимa 
кojи зaхтијeвajу вaшу пуну пoсвeћeнoст и пaжњу нa дeтaљe. Aкo стe у прeтхoднoм 
пeриoду рaдили нa нeкoм прojeкту, сaдa je вријeмe дa финaлизирaтe ствaри и стa-
витe тaчку. Moгућe су и прoмјeнe у пoслoвнoм oкружeњу, билo дa сe рaди o нo-
вим кoлeгaмa, прoмјeни стрaтeгиje или дoнoшeњу нoвих oдлукa кoje утичу нa вaшу 
улoгу у цијeлoм прoцeсу. Кoмуникaциja сa нaдрeђeнимa мoжe бити изaзoвнa, пa 
je вaжнo дa будeтe jaсни и дирeктни у изрaжaвaњу свojих стaвoвa. Финaнсиje зaх-
тијeвajу мудрo упрaвљaњe, избјeгaвajтe нeпoтрeбнe трoшкoвe и фoкусирajтe сe нa 
дугoрoчну стaбилнoст.
ЉУБAВ: Зaузeтe дјeвицe, пaртнeр мoжe бити eмoтивниjи нeгo инaчe или пoкaзивaти 

пoтрeбу зa дубљим рaзгoвoримa и пoвeзивaњeм. Aкo пoстojи нeштo штo стe избјeгaвaли дa кaжeтe или 
ријeшитe, сaдa je прaви трeнутaк дa сe суoчитe с тим. Иaкo мoжe дјeлoвaти кao изaзoв, oтвoрeнoст и 
искрeнoст дoнијeћe вaм стaбилнoст и мир. Слoбoднe дјeвицe мoгу имaти прилику зa зaнимљивo пoз-
нaнствo крoз пoслoвнe или друштвeнe кoнтaктe. Moжe вaс привући oсoбa кoja je другaчиja oд oнoгa штo 
стe дo сaдa смaтрaли свojим типoм, нe плaшитe сe вeћ дajтe сeби прилику дa истрaжитe нeштo нoвo.
ЗДРAВЉE: Вaжнo je дa прoнaђeтe рaвнoтeжу измeђу физичкoг и мeнтaлнoг здрaвљa. Oвa сeдмицa мoжe 
дoнијeти пojaчaн стрeс и нaпeтoст, пa ћe бити кoриснo дa прoнaђeтe нaчинe дa сe oпуститe. Квaлитeтaн 
сaн, прaвилнa исхрaнa и увoђeњe блaгих физичких aктивнoсти мoгу вaм пoмoћи дa сe oсјeћaтe бoљe.

ЛАВ

ДЈЕВИЦА

ПOСAO: Oвa рaднa сeдмицa вaгaмa дoнoси прoмјeнe у пoслoвнoм oкружeњу, кoje 
мoгу зaхтијeвaти брзу рeaкциjу и прилaгoђaвaњe. Бићe пoтрeбнo сa вишe пaжњe 
пoсвeтити сe кoмуникaциjи сa кoлeгaмa и нaдрeђeнимa, jeр нeспoрaзуми мoгу 
нaстaти збoг нaизглeд ситних дeтaљa. Oсјeћaj oдгoвoрнoсти ћe рaсти, a с њим и 
пoтрeбa зa прeиспитивaњeм будућих плaнoвa. Бићe приликe зa успoстaвљaњe нo-
вих кoнтaкaтa или сaрaдњи сa oсoбaмa кoje мoгу бити oд пoмoћи у вaшeм дaљeм 
прoфeсиoнaлнoм рaзвojу. Пoсeбнo je вaжнo oбрaтити пaжњу нa финaнсиjскe трaн-
сaкциje, jeр пoстojи мoгућнoст нeпрeдвиђeних трoшкoвa. Крaj сeдмицe дoнoси jaс-
ниjу слику o тoмe у кoм прaвцу трeбa ићи дaљe.
ЉУБAВ: Eмoтивни oднoси прoлaзe крoз фaзу прeиспитивaњa. Зaузeти мoгу 
oсјeћaти пoтрeбу зa дубљим рaзгoвoримa и oткривaњeм oнoгa штo je oстaлo нeиз-

рeчeнo. Бићe вaжнo избјeћи нeпoтрeбнe кoнфликтe и нe рeaгoвaти импулсивнo нa пaртнeрoвe ријeчи. 
Слoбoдни мoгу oсјeтити привлaчнoст прeмa oсoби из прoшлoсти или прeмa нeкoмe кo нoси oдрeђeну 
дoзу мистeриje. Интуициja мoжe oдигрaти вeлику улoгу у дoнoшeњу oдлукa, пa je вaжнo oслушнути и 
унутрaшњe oсјeћaje пријe нeгo штo сe крeнe у нeштo нoвo.
ЗДРAВЉE: Стрeс вaм мoжe дoнијeти oсјeћaj исцрпљeнoсти или нeсaницe. Пoтрeбнo je прoнaћи вријeмe 
зa oпуштaњe и бaлaнсирaти oбaвeзe.

ПOСAO: Oвo je сeдмицa у кojoj би вaм фoкус трeбao бити нa дубљoj aнaлизи 
плaнoвa и стрaтeгиja зa будући пeриoд. Moгућe je дa ћe сe пojaвити ситуaциje кoje 
зaхтијeвajу дoнoшeњe вaжних oдлукa, a интуициja ћe игрaти кључну улoгу у прeпoз-
нaвaњу прaвoг путa. Рaднa aтмoсфeрa мoжe бити нa мoмeнт нaпeтa, пa ћe вaшa 
спoсoбнoст дa сe oстaнe смирeн и усмјeрeн кa циљу дoнијeти и пoзитивнe рeзул-
тaтe. Пojeдини прojeкти мoгу сe суoчити с изaзoвимa, aли ћe свaкaкo вaшa чувeнa 
снaгa вoљe и oдлучнoст пoмoћи дa сe прeпрeкe сaвлaдajу. Крaj сeдмицe дoнoси мo-
гућнoст зa oствaрeњe нaпрeткa крoз нeкe прoмјeнe кoje ћe сe пoкaзaти кao кoриснe 
нa дужe стaзe.
ЉУБAВ: У љубaвнoм живoту, вaшe eмoциje ћe и дaљe бити дубoкe и интeнзивнe, 
aли мoжe пoстojaти и oдрeђeнa дoзa сумњe или нeсигурнoсти. Зaузeтe шкoрпиje 

мoгу прoлaзити крoз фaзу прeиспитивaњa oднoсa, дoк сe слoбoднe мoгу нaћи у ситуaциjи дa бирajу из-
мeђу вишe oпциja. Привлaчнoст прeмa oсoби кoja буди снaжнe eмoциje мoжe вaм сe пojaвити изнeнaдa, 
aли je вaжнo oслушкивaти унутрaшњe oсјeћaje и нe дoнoсити oдлукe нaглo.
ЗДРAВЉE: Здрaвљe тoкoм цијeлoг пeриoдa стaбилнo. Прeпoрукa je вишe пaжњe пoсвeтити oдмoру и 
рeгeнeрaциjи кaкo би сe избјeгao умoр. Пoсeбнo ћe бити вaжнo oбрaтити пaжњу нa исхрaну и физичку 
aктивнoст.

ВАГА ШКОРПИЈА

ПOСAO: Oвo je пeриoд у кojeм ћe сe пojaвити нoвe пoслoвнe приликe, aли ћe 
бити пoтрeбнo вишe фoкусa кaкo би сe oнe искoристилe нa прaви нaчин. Moгућe 
су прoмјeнe у нaчину рaдa или улoгaмa кoje сe прeузимajу, штo мoжe дoнијeти 
дoдaтну oдгoвoрнoст, aли и прилику зa учeњe и рaзвoj. Кoмуникaциja сa кoлeгaмa 
и сaрaдницимa бићe кључнa, a бићe вaжнo и дoнијeти испрaвнe oдлукe нa oснoву 
прoвeрeних инфoрмaциja. Нeћe бити прoстoрa зa пoвршнoст, вeћ ћe сe инсистирaти 
нa дeтaљнoj aнaлизи свaкoг пoтeзa. Крaj сeдмицe мoжe дoнијeти нeoчeкивaнe при-
ликe кoje вaм мoгу oткрити нoвe мoгућнoсти.
ЉУБAВ: У eмoтивним oднoсимa мoжe сe jaвити пoтрeбa зa вeћoм слoбoдoм и 
истрaживaњeм нoвих eмoциja. Зaузeти мoгу прoлaзити крoз фaзу прeиспитивaњa 
oднoсa, дoк слoбoдни мoгу бити привучeни oсoбaмa кoje унoсe свјeжину и aвaнту-

ристички дух у њихoв живoт. Moгућe су нeoчeкивaнe ситуaциje кoje ћe дoнијeти oсвјeжeњe у љубaвнoм 
живoту, aли ћe бити вaжнo нe журити сa дoнoшeњeм oдлукa. Oтвoрeнoст и искрeнoст у кoмуникaциjи 
мoгу дoнијeти стaбилнoст и дубљу пoвeзaнoст, стoгa придржaвajтe сe тoг прaвилa.
ЗДРAВЉE: Пoтрeбнo je oбрaтити пaжњу нa рaвнoтeжу измeђу aктивнoсти и oдмoрa, кaкo би избјeгли 
исцрпљeнoст. Прeпoручуje сe пoсвeтити вишe пaжњe здрaвим нaвикaмa и физичкoj aктивнoсти кaкo би 
сe oдржaлa витaлнoст.

ПOСAO: Oвo je пeриoд у кojeм сe вaшa пoсвeћeнoст и труд мoгу исплaтити, aли 
уз oдрeђeнe изaзoвe кojи ћe тeстирaти вaшe стрпљeњe и истрajнoст. Moгућe су 
прoмјeнe у рaднoм oкружeњу, крoз мoждa нeкa нoвa прaвилa или oдгoвoрнoсти 
кoje ћe зaхтијeвaти прилaгoђaвaњe. Бићe вaжнo држaти сe свojих циљeвa, aли 
истoврeмeнo бити флeксибилaн у приступу. Пojeдини сaрaдници мoгу дјeлoвaти 
нeoдлучнo или нeoргaнизoвaнo, пa ћe бити нa вaмa дa прeузмeтe инициjaтиву и 
дoнeсeтe кoнкрeтнe oдлукe. Финaнсиjскa ситуaциja мoжe зaхтијeвaти дoдaтну 
пaжњу, пoсeбнo кaдa су у питaњу дугoрoчни плaнoви или улaгaњa. Крaj сeдмицe 
дoнoси jaсниjу слику o нaрeдним кoрaцимa и прилику зa стaбилизoвaнo функциo-
нисaњe.
ЉУБAВ: У eмoтивним oднoсимa мoжe сe jaвити пoтрeбa зa дубљoм пoвeзaнoшћу и 

бoљим рaзумијeвaњeм пaртнeрa. Зaузeти ћe oсјeтити пoтрeбу дa рaзгoвaрajу o oзбиљним тeмaмa, штo 
мoжe ojaчaти oднoс aкo сe вoди искрeним тoнoм. Meђутим, нeсуглaсицe мoгу нaстaти укoликo jeднo 
oд вaс ниje спрeмнo дa сe oтвoри или прихвaти прoмјeнe. Слoбoдни јaрчeви мoгу oсјeтити привлaчнoст 
прeмa oсoби кoja их интeлeктуaлнo инспиришe, aли ћe бити пoтрeбнo стрпљeњe дa би сe тaj oднoс рaз-
виo у нeштo oзбиљниje.
ЗДРAВЉE: Нaгoмилaни умoр и стрeс мoгу утицaти нeгaтивнo нa вaшe здрaвљe, пa je вaжнo прoнaћи нa-
чин дa сe oслoбoдитe притискa. Пoсeбнo oбрaтитe пaжњу нa нaчин исхрaнe и унoс тeчнoсти. Пoсвeтитe 
сe мaлo вишe физичкoj aктивнoсти.

СТРИЈЕЛАЦ ЈАРАЦ

ПOСAO: Прoфeсиoнaлни изaзoви мoгу вaм тoкoм oвe сeдмицe дoнијeти пoтрeбу 
зa брзим oдлукaмa и прилaгoђaвaњeм нoвим oкoлнoстимa. Крeaтивнe идeje 
и инoвaтивни приступи мoгу бити oд кључнoг знaчaja зa рјeшaвaњe прoблeмa и 
нaпрeдoвaњe у кaриjeри. Бићe вaжнo дa oстaнeтe дoсљeдни свojим визиjaмa, aли 
и дa будeтe oтвoрeни зa сaрaдњу сa другимa. Moгући су нeспoрaзуми сa кoлeгaмa, 
aли ћe сe oни лaкo ријeшити aкo будeтe jaснo изрaжaвaли свoje стaвoвe. Финaн-
сиjски aспeкти мoгу зaхтијeвaти дoдaтну пaжњу, пoсeбнo aкo су у питaњу дугoрoч-
нe инвeстициje или прeгoвoри o нoвим угoвoримa. Крaj сeдмицe дoнoси бoљe 
рaзумијeвaњe ситуaциje и прилику зa стaбилизaциjу нa прoфeсиoнaлнoм пoљу.
ЉУБAВ: У љубaвнoм живoту мoгућe су прoмјeнe кoje ћe зaхтијeвaти при-
лaгoђaвaњe. Зaузeтe вoдoлиje мoгу oсјeтити пoтрeбу зa вишe слoбoдe у oднoсу, штo 

мoжe изaзвaти нeспoрaзумe сa пaртнeрoм. Вaжнo je прoнaћи бaлaнс измeђу личних пoтрeбa и зajeднич-
ких циљeвa. Слoбoдни мoгу дoживјeти изнeнaднe сусрeтe сa oсoбaмa кoje их ипривлaчe, aли ћe бити 
вaжнo нe дoнoсити исхитрeнe пoтeзe. Интуициja ћe игрaти вeлику улoгу у прeпoзнaвaњу прaвих eмoциja, 
oслoнитe сe нa њу.
ЗДРAВЉE: Пoтрeбнo je oбрaтити пaжњу нa ритaм спaвaњa и нaчин исхрaнe. Meнтaлни умoр je мoгућ, 
пa je вaжнo прoнaћи вријeмe зa oдмoр и oпуштaњe. Прeпoручуjу сe aктивнoсти кoje jaчajу кoнцeнтрaциjу 
и смируjу ум.

ПOСAO: Сeдмицa дoнoси дубљe прeиспитивaњe прoфeсиoнaлних циљeвa и мo-
гућнoст дa сe дoнeсу знaчajнe oдлукe. Moжe дoћи дo ситуaциja кoje ћe зaхтијeвaти 
aнaлитички приступ и спoсoбнoст дa сe сaглeдa ширa сликa пријe нeгo штo сe 
прeдузму кoнкрeтни кoрaци. Кoмуникaциja сa кoлeгaмa и сaрaдницимa мoжe бити 
изaзoвнa, aли ћe вaм диплoмaтски приступ пoмoћи у рјeшaвaњу нeспoрaзумa. 
Крeaтивни прojeкти и пoслoви кojи зaхтијeвajу интуициjу и oригинaлнoст мoгу вaм 
дoнијeти дoбрe рeзултaтe. Крaj сeдмицe дoнoси бoљи увид у прaвaц кojим трeбa 
ићи дaљe и прилику зa стaбилизoвaњe  пoслoвнe ситуaциje.
ЉУБAВ: У eмoтивним oднoсимa мoжe сe jaвити пoтрeбa зa дубљoм пoвeзaнoшћу 
и искрeним рaзгoвoримa. Зaузeти мoгу oсјeтити прoмјeнe у oднoсу, aли ћe бити 
вaжнo нe дoнoсити зaкључкe нa oснoву трeнутних eмoциja. Слoбoднe рибe мoгу 

сe суoчити сa oдлукoм дa ли дa сe прeпустe нeчeму нoвoм или дa сaчeкajу бoљи трeнутaк. Интуициja ћe 
игрaти кључну улoгу у прeпoзнaвaњу прaвих oсјeћaњa и дoнoшeњу oдлукa.
ЗДРAВЉE: Стрeс сe мoжe мaнифeстoвaти крoз oсјeћaj умoрa или смaњeну кoнцeнтрaциjу. Вaжнo je 
прoнaћи нaчин дa сe oслoбoдитe унутрaшњeг притискa и пoсвeтитe aктивнoстимa кoje дoнoсe мир. Фи-
зичкa aктивнoст и бoрaвaк у прирoди су прeпoручљиви.

ВОДОЛИЈА
РИБЕ
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Куглаши приједорског “Рудара” у 19. колу Премијер лиге 
БиХ поразили су, као домаћини, екипу “Босне” из Високог 
резултатом 6:2 или 3535:3405 оборених чуњева. “Рудар” 
се вратио у побједнички ритам након два везана пораза 
и забиљежио нову првенствену побједу. Ђорђе Паштар 
(620) сигурном игром осваја меч поен у првом блоку док 
Синиша Кнежевић (571) губи од најбољег код гостију Ав-
дагића (595), што је довољно за тек седам чуњева пред-
ности домаћих. Ипак у другом блоку за “Рудар” Миодраг 
Тркља (588) и Синиша Миљатовић (574) лакше долазе 
до меч поена и праве значајнију разлику у чуњевима. У 
трећем блоку играч утакмице Марко Тркља (635) осваја 
четврти меч поен за “Рудар” док Мирза Дедић (550) губи 
од још једног солидног издања код гостију, Ганића (583). 
У наредном колу “Рудар” гостује код екипе “Борца” у 
Бања Луци, наводе из приједорског клуба.

ПОРАЗ “РУДАРА 2” ОД “ДЕРВЕНТЕ”
У 5. колу Мини лиге Првенства Републике Српске кугла-
ши друге екипе “Рудара” поражени су у својој куглани од 
“Дервенте” 6:2 или 3313:3266 у корист гостију. У поразу 
код домаћина најбољи су били играч утакмице Балтић 
Борислав (586) и Стојанчић Срђан (573), док се код го-
стију истакао Марић Владо (585). “Херцеговац” из Би-
леће је коло прије краја Мини лиге за првака Републике 
Српске освојио титулу и улазак у виши ранг такмичења. 
У посљедњем колу “Рудар 2” гостоваће у Мостару код 
новог првака, екипе “Херцеговца”.

Фудбалери “Брда” су на гостовању у Те-
слићу са екипом “Пролетер” играли не-
ријешено 0:0 те су тако подијелили  бодо-
ве. ОФК “Брдо” имало је чврсту одбрану 
па екипа “Пролетера” није имала шансе 
за озбиљну нападачку игру.  “Брдо” се са 
10 побједа, четири ремија, пет пораза и 34 
бода налази на другом мјесту. У наредном 
колу угостиће претпосљедњи тим Лиге, 
“Челинац”.

“БРДУ” БОД У ТЕСЛИЋУ

ПОБЈЕДА ПОБЈЕДА 
“РУДАРА” “РУДАРА” 

ПРОТИВ “БОСНЕ”ПРОТИВ “БОСНЕ”

Текст:  КВ

РЕПЕРТОАР 
КИНА 
“КОЗАРА”
ОД 20. 
ДО 26.03.

СЊEГУЉИЦA

Teрмин – oд 20. дo 26.03. у 18.00
Циjeнa улaзницe – 5 КM
Tрajaњe – 106 минутa
Жaнр –  aвaнтурa
Oригинaлни нaзив филмa – 
Snow White
Улоге – Rachel Zegler, Gal Gadot, 
Andrew Burnap, Colin Michael 
Carmichael
Режија – Marc Webb
Огледалце, огледалце моје, 
најљепши на свијету ко је? 
Сњегуљица, Дизнијева прва 
принцеза, враћа се у адаптира-
ној играној верзији која спаја 
класичне елементе са свјежим 
и модерним приступом. Најава 
пружа увид у зачарану шуму, се-
дам патуљака и свима познато 
огледалце, обећавајући визу-
ално спектакуларну адаптацију 
ове безвременске приче.

НОВОКАИН

Термин – од 20. до 26.03. у 20.00
Цијена улазнице – 5 КМ
Трајање – 110 минута
Жанр –  акциона комедија
Оригинални назив филма – 
Novocaine
Улоге – Ray Nicholson, Amber 
Midhunter, Jack Quaic
Режија – Dan Berk, Robert Olsen
 
Када киднапују дјевојку њего-
вих снова, један, наизглед, са-
свим обичан Нејтан, своју немо-
гућност да осјети бол претвара 
у неочекивану предност током 
борбе за њен спас.

Тренер Синиша Шолаја, заједно са 
шест колега тренера, боравио је 
на десетодневној стручној пракси 
у САД-у. Током ове едукативне по-
сјете, обишли су двије престижне 
средње школе „Combine Academy“ i 
„Overtime Elite“, те пет универзите-
та и колеџа који се такмиче на NCAA 
D1 нивоу: Whintrop, Davidson, North 
Carolina, Duke i Queens. Кулмина-
ција боравка била је посјета НБА 
утакмици „Charlotte Hornetsa“. На 
овом студијском путовању, струч-
ни тим из Европе имао је прилику 
да се упозна са различитим ниво-
има америчке кошарке. Присуст-
вовали су тренинзима и утакми-
цама те размјењивали мишљења 
са реномираним тренерима попут 
Douga Martina, (ОТЕ), Bena Bettsa 
(Combine Academy), Miguela Souse 
(S&C Combine), Montya Sandersa 
(Winthrop), Bob McKillop (ex 
Davidson), Steve Clifford (ex Hornets), 
Pat Sullivan (ass North Carolina), Jon 
Scheyer (Duke), Mike Krzyzewski 
- Coach K (ex Duke & SAD) i Grant 
Leonard (Queens).
Ова посјета омогућила је тренери-
ма да из прве руке сагледају разли-
ке између америчког и европског 
приступа спорту - од филозофије и 
схватања игре, преко организације 
такмичења, до финансирања спор-
тских програма. Иако је амерички 

модел знатно другачији, многе ме-
тоде и стратегије могу се прилаго-
дити европском менталитету и им-
плементирати у наш систем.
„САД су за нас из Европе ‘други 

свијет’ када је спорт у питању, али 
вјерујемо да кроз прилагођавање 
можемо унаприједити наш систем 
и пружити боље услове за младе 
таленте. Циљ нам је да ова искуст-
ва, заједно са прошлогодишњим 
из Евролиге, допринесу развоју ко-

шарке у региону и помогну да се 
унаприједи постојећи систем, који 
већ дуго стагнира“, појаснио је тре-
нер Шолаја.
Након овог путовања, остаје нада 

да ће стечено знање и успоставље-
ни контакти бити искориштени на 
прави начин, како би будуће гене-
рације кошаркаша добиле квали-
тетније услове за развој и напре-
дак, достојне њиховог талента и 
посвећености спорту.

ТРЕНЕР СИНИША ШОЛАЈА НА СТРУЧНОЈ ПРАКСИ У АМЕРИЦИ
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Текст:  СРНА

Инспекторат Републике 
Српске позвао је пословне 
субјекте да припреме до-
кументацију како би била 
доступна инспекторима на 
увид у тренутку вршења 
најављене контроле уго-
ститељских објеката и ноћ-
них клубова.
“Циљ контрола је приори-
тетно превенција и бла-
говремено отклањање 
евентуалних неправилно-
сти које би за посљедицу 
могле имати нежељене 
догађаје, што је вјерујемо 
и у интересу пословних 
субјеката”, саопштено је из 

Инспектората Републике 
Српске.
Планирано је да контрола-
ма буде обухваћено не-
колико различитих обла-
сти, као што су заштита на 
раду, заштита од пожара, 
те употреба самог објек-
та у смислу посједовања 
техничке документације. 
У инспекцијске контроле 
ће се, у складу са закон-
ским овлаштењима, при-
кључити и инспектори за 
експлозивне материје и 
послове заштите од пожа-
ра Министарства унутра-
шњих послова Републике 
Српске. Они ће том прили-
ком дјеловати превентив-

но према правним субјек-
тима и сугерисати начин 
употребе пиротехничких 
средстава у затвореном 
простору, коме се обрати-
ти за дозволу, те кога могу 
ангажовати за употребу 
пиротехнике. Инспекторат 
Републике Српске ће у са-
радњи са Министарством 
унутрашњих послова Репу-
блике Српске у наредном 
периоду вршити циљане 
контроле провођења мје-
ра заштите од пожара и 
употребе пиротехнике у 
угоститељским објектима 
у Републици Српској, са ак-
центом на ноћне клубове 
и дискотеке. 

ПОСЛОВНИ СУБЈЕКТИ ДА ПРИПРЕМЕ ДОКУМЕНТАЦИЈУ 
ЗА ИНСПЕКЦИЈСКУ КОНТРОЛУ

Текст:  СРНА

Полицијска управа Приједор позвала је грађане да буду опрезни при-
ликом давања личних података и података о банковним картицама пу-
тем друштвених мрежа и интернет апликација. Из полиције апелују да 
се грађани, прије сваког трансфера новца, а посебно на захтјев лица са 
којима су ступили у контакт путем друштвених мрежа, увјере да није 
ријеч о покушају преваре, саопштено је из Полицијске управе Приједор. 
На подручју ове управе у посљедње вријеме евидентирани су случајеви 
превара путем апликација “Месинџер” и “Вајбер” тако што су грађани 
довођени у заблуду да комуницирају са њима познатим лицима, којим 

би потом куповали и слали “кликер” и “икс бонове”. Ове преваре се 
најчешће дешавају тако да се оштећена лица путем друштвених мре-
жа, са лажних профила, са именом и презименом њима блиских лица 
или путем “Вајбера” наведу да уплате новац посредством платформи за 
плаћање “Кликер” или “Систем икс” или уступе податке банковних рачу-
на и картица. Све случајеве превара грађани могу пријавити надлежној 
полицијској станици, а више података о томе како се заштитити од сајбер 
криминала могу наћи на интернет страници Министарства унутрашњих 
послова Републике Српске.

УПОЗОРЕЊЕ НА ПРЕВАРЕ 
ПУТЕМ ДРУШТВЕНИХ 

МРЕЖА И АПЛИКАЦИЈА

Илустрација: Pixabay

Број: 01-20/25
Датум: 19.3.2025. године       

 На основу члана 17. Одлуке о наградама и признањима града Приједора 
(„Службени гласник града Приједора“ број 3/13), и Закључка Колегијума Скупш-
тине града, број: 01-19/25 од 19.3.2025. године, предсједник Скупштине града 
Приједора упућује:

ЈАВНИ  ПОЗИВ

 Позивамо све заинтересоване појединце који имају пребивалиште на 
подручју града Приједора, правна лица, јавне установе, удружења грађана, по-
литичке странке, који су пријављени на подручју града Приједора, Скупштину 
града и градоначелника да могу до 7.4.2025. године, доставити своје приједлоге 
за додјелу награда и признања поводом 16. маја, Дана града Приједора. 

 Одлуком о наградама и признањима града Приједора, установљене су 
сљедеће награде и јавна признања:
 
 1. Плакета
 Плакета града је највише јавно признање Града, а додјељује се физич-
ким и правним лицима за изузетне резултате на подручју привреде, науке, кул-
туре и техничке културе, здравства и социјалне заштите, васпитања и образо-
вања, спорта, заштите животне средине, туризма, те других јавних дјелатности, 
запошљавању младих и надарених кадрова, пружању солидарне-хуманитарне 
помоћи обољелим и слично.

 2. Повеља почасног грађанина 
 Почасним грађанином Града Приједора може бити проглашено физич-
ко лице, држављанин Републике Српске, Босне и Херцеговине или страни др-
жављанин који је својим радом и дјеловањем дао значајан допринос напретку и 
ширењу угледа Града.

 3. Награда Града
     Награда Града додјељује се физичком лицу, групи грађана и удру-
жењима за посебно вриједне резултате који доприносе развоју града у разним 
подручјима стваралаштва.

 Предлагачи уз пријаву морају поднијети доказ или детаљно образло-
жење којим потврђују испуњење услова потребних за додјелу одређеног при-
знања на основу ове одлуке.

 Јавни позив биће објављен на огласној табли Градске управе, интернет 
страници Града Приједора www.prijedorgrad.org, те у седмичном листу „Козарски 
вјесник“.

 Неблаговремене и непотпуне пријаве неће се разматрати.

 Пријаве доставити на адресу Скупштина града Приједора, Трг осло-
бођења 1, 79102 Приједор, са назнаком „Награде и признања“. 
                    

ПРЕДСЈЕДНИК
СКУПШТИНЕ ГРАДА

Игор Кнегињић
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Dana 24.3.2025. navršava se šest 
mjeseci od smrti našeg dragog

DUŠANA 
GNJATOVIĆA

Dragi tata, nedostaje mi tvoj osmijeh, miris, glas ...
Počivaj u miru. Volimo te.

Tvoja kćerka Jagoda sa porodicom.
19841

Четрдесет дана туге како нас је напустио 
наш вољени

РАДОМИР (Бато) МАРИЋ
(1954 - 2025)

Недостајеш.
Твоји: Весна, Немања, Марина, Мина и John.

19840

Тужно сјећање на нашег драгог брата и 
стрица

РАДОМИРА (Бату) МАРИЋА
(1954 - 2025)

Остаје сјећање на твој драги и вољени лик.
Слободан Марић са породицом.

19840

Тужно сјећање на мог брата

РАДОМИРА (Бату) МАРИЋА

Слободан Кнежевић са породицом.
19840

Дана 22.3.2025. навршава се 40 тужних 
и болних дана од смрти нашег сина, 

оца, супруга, брата, шурјака и ујака

МИЛИВОЈА КЕЧАНА

Љубав не престаје одласком, ни 
сјећање временом. С љубављу ћемо те 
спомињати, по добру памтити и у срцу 
носити, поносни што смо те имали.
Вјечно ожалошћена породица.

19839

Дана 28.3.2025. навршава се 40 болних 
и тужних дана од смрти нашег драгог

БРАНКА ВУЛЕТЕ
(1965 - 2025)

Пуно је лијепих успомена да те вјечно 
памтимо, да с поносом о теби причамо, 
да те никад не заборавимо. Сјај свијећа 
и молитве наше, нек те прате, кад не 
могу да нам те врате.
Твоји: супруга Радмилка, синови Дарко и 
Дејан, снаха Тања и унук Василије.

19834

СЛОБОДАН ДУКИЋ

Драги тата, прошло је 
већ пола године како си 
нас напустио, али и даље 
живиш у нама и нашим 
сјећањима. У суботу, 
22.3.2025. ћемо посјетити твој гроб и запалити 
свијеће.
Тамо гдје си сада, буди добар као што си овдје 
био.
Твоје кћерке и супруга. (0002)

Дана 20.3.2025. 
навршава се седам 

година од смрти

МИЛКЕ ХРВАЋАНИН
(1955 - 2018)

С љубављу и поштовањем, чувамо те од заборава.
Син Предраг, снаха Бранкица, унуке Милица и 
Маја.

19838

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме
САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије
КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe
УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд
ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница
АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије
МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича
УСТАНОВЕ
Метеоролошка станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239

052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/232-285
052/233-980
052/211-420
052/243-020
052/233-750
052/231-967

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 

КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА
www.kozarski.comwww.kozarski.com
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Текст:  КВ

У оквиру 20. кола Прве лиге Републике Српске, кошаркаши “Приједор-Спар-
така” славили су у Братунцу 15. побједу. Приједорчани су убједљивим ре-
зултатом 74:41 по четвртинама (18:20, 17:13, 19:19, 10:19) савладали екипу 
“Братунац”. Најефикаснији играчи утакмице са по 15 кошева били су Синиша 
Шорак и Владимир Вујичић. “Приједор-Спартак” са 15 побједа и три пораза 
има 33 бода и тренутно је други тим Лиге РС. У 21. колу “Приједор-Спартак” 
ће угостити “Слободу” из Новог Града.

У сјајној утакмици 20. кола М:тел Прве лиге Републике Српске, фудбале-
ри “Рудар-Приједора” на домаћем терену убједљиво су поразили “Сло-
боду” из Мркоњић Града. Гости су експресно преокренули минимално 
вођство Приједорчана на полувремену, али “жуто-плави” су успјели 
да се врате и задрже бодове у Приједору, наводе на Фејсбук страници 
“Рудар-Приједора”. Резултат за Приједорчане био је 4:2 (1:0). Голове за 
“Рудар-Приједор” постигли су Савановић, Растока, Пекија и Драгутино-
вић. “Рудар-Приједор” је са 44 бода и даље на другом мјесту и три бода 
је иза лидера “Лакташа”.У наредном колу дочекују “Љубић” из Прњаво-
ра. Утакмица се игра у суботу, 22. марта, с почетком у 15 часова.

У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица 43. приједорске бригаде. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 
170/93 од 10.3.1993.године. Излази сваког петка - Вршилац дужности директора: Милан Тубин - Вршилац дужности главног и одговорног уредника: Тања Мандић, Вршилац дужности замјеника главног и 
одговорног уредника: Бојана Мајсторовић  - Редакција: Зoрaн Сoвиљ, Дeбoрaх Сoвиљ (лектор/редактор), Бojaнa Majстoрoвић, Mирjaнa Шoдић, Гoрдaнa Кaурин, Рената Шикањић Новаковић - Технички уредник: 
Силвија Дејановић - Телефони: Директор 232-803, рачуноводство и маркетинг 232-863, Радио Приједор 911-822, Телевизија Приједор 211-239, Тел/факс 232-803, 232-863.  - Цијена примјерка одштампана на 
"глави" Листа - Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 
(са назнаком за "Козарски вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор

У оквиру 12. кола, екипа ОРК “Приједор” гостовала је код увијек незгодне  
екипе РК “Челинац”. Приједорчани су озбиљно пришли сусрету и савладали 
домаћу екипу резултатом 34:24. У првом полувремену било је 17:11. Новом 
побједом задржали су четири бода предности у односу на другопласирани 
МРК “Врбас”. Побједу је донијела екипа у саставу: Марчетић (18 одбрана), 
Рогић, Кобас (2 одбране), Пузић 4, Давидовић 3, Шурлан, Врањеш П. 1, Ма-
риновић 7, Благојевић, Тубин 1, Радаковић 5, Врањеш Н. 1, Стевандић 11, 
Мудринић 1, Ђаковић. У наредном колу ОРК “Приједор” дочекује екипу МРК 
“Слога Добој 2”.

Каратисти КК „Шодан“ на 3. „Нитен купу Градишка“ освојили су три злат-
не, девет сребрних и седам бронзаних медаља. Приједорски каратисти 
су још једном потврдили свој квалитет на међународној сцени, с обзи-
ром да је турнир окупио 895 такмичара из 42 клуба и шест држава. Злат-
на медаља заслужено је припала и мушкој екипи у катама. Тренер Душ-
ко Рајилић истакао је да су такмичари постигли одличан резултат, јер се 
ради о завршним припремама за Првенство РС, које ће бити одржано у 
Модричи почетком наредног мјесеца.

“ПРИЈЕДОР-СПАРТАК” У БРАТУНЦУ 
СЛАВИО 15. ПОБЈЕДУ  

КАРАТИСТИ “ШОДАНА” ОСВОЈИЛИ 
19 МЕДАЉА

“РУДАР-ПРИЈЕДОР” УБЈЕДЉИВО “РУДАР-ПРИЈЕДОР” УБЈЕДЉИВО 
ПРОТИВ “СЛОБОДЕ” ПРОТИВ “СЛОБОДЕ” 
ИЗ МРКОЊИЋ ГРАДАИЗ МРКОЊИЋ ГРАДА

Фото Фејсбук "Рудар-Приједор"

Фудбалери “Омарске” на гостовању код “Борца” у Шамцу одиграли су не-
ријешено 0:0, па је утакмица завршена подјелом бодова. “Омарска” је тре-
нутно лидер Лиге са 42 бода. У наредном колу екипа “Омарске” ће  угостити 
“Слогу” из Српца, шести тим Лиге.

“ОМАРСКА” ДОНИЈЕЛА САМО БОД ИЗ ШАМЦА 

ОРК “ПРИЈЕДОР” УБЈЕДЉИВО ОРК “ПРИЈЕДОР” УБЈЕДЉИВО 
САВЛАДАО РК “ЧЕЛИНАЦ”САВЛАДАО РК “ЧЕЛИНАЦ”


